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JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: Dunavarsány Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Petőfi Művelődési Ház és 
Könyvtár Nagytermében, 2016. március 8-án, 1710 órai kezdettel megtartott közmeghallgatást 
magában foglaló képviselő-testületi üléséről. 
 
Jelen vannak: Gergőné Varga Tünde   polgármester 

  Keresztesi Balázs    alpolgármester 
dr. Békássy Szabolcs   alpolgármester 

  dr. Bóna Balázs    képviselő 
  Mekler Andrea     képviselő 
  Kun László     képviselő 
  Mekler Andrea    képviselő 
  Surányi Tibor    képviselő 
  Száger Gyula    képviselő 

dr. Szilágyi Ákos    jegyző 
Tyukodi-Bihari Zsuzsanna  aljegyző 

  Vágó Istvánné    gazdasági osztályvezető 
  Hebóné Dull Ibolya   igazgatási osztályvezető 
  Vella Zoltán     beruházási és műszaki osztályvezető 
  dr. Kiss István    szervezési és önkormányzati osztályvezető 
  Bóna Zoltán     országgyűlési képviselő 
  dr. Csipler Norbert    rendőrkapitány 

 
valamint  Dobronyi Jánosné    jegyzőkönyvvezető 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Szeretettel köszöntök mindenkit a dunavarsányi Képviselő-
testület közmeghallgatásán, amely egyben egy testületi ülés is, ezért javaslatot is teszek a jegyzőkönyv 
hitelesítőkre, Surányi Tibor és Kun László képviselők személyében.  
 
A Képviselő-testület 7 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 

37/2016. (III. 8.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az ülés jegyzőkönyvének 
hitelesítésére Kun László és Surányi Tibor képviselőket jelöli ki. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Szeretettel köszöntöm dr. Csipler Norbertet, a 
Szigetszentmiklósi Rendőrség kapitányát. Mint köztudott, tavaly július 1-je óta Szigetszentmiklóshoz 
tartozik Dunavarsány, nem Ráckevéhez, mint előtte. Szeretném köszönteni körünkben Bóna Zoltán 
országgyűlési képviselő urat is, akit majd a napirendi pontok megszavazása után felkérek, hogy 
napirend előtt tartsa meg beszédét. Ismertetem a napirendi pontokat: 
1. Beszámoló a Dunavarsányi Rendőrőrs 2015. évi tevékenységéről  
2. Lakossági kérdések, közérdekű témákban 
Aki ezekkel a napirendi pontokkal egyetért, szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 7 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
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38/2016. (III. 8.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az ülés napirendjét az 
alábbiak szerint állapítja meg: 
1) Beszámoló a Dunavarsányi Rendőrőrs 2015. évi tevékenységéről  
2) Lakossági kérdések közérdekű témákban 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
dr. Csobolyó Eszter képviselő 1714 órakor megérkezik az ülésre, a szavazók száma 8 főre emelkedik. 
 
Napirend előtt:  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Tisztelt Polgármester Asszony, tisztelt Képviselő-testület, 
kedves jelenlévők, volt kollégák, intézményvezetők és a dunavarsányi közügyek iránt egyre gyarapodó 
számban érdeklődők. Nagyon örülök, hogy sok-sok évvel, sok-sok közmeghallgatással ellentétben 
igazán szép számmal vagyunk jelen. Elsőként szeretném megköszönni a lehetőséget, hogy néhány 
mondatban Dunavarsány közügyein túl, országos kivetítéssel is összefoglalhatom a 2015. év 
kormányzati, illetve országgyűlési döntéseit, a 2016. év várható eseményeit. Valamint szeretném 
megragadni az alkalmat, hogy egyben gratuláljak is Dunavarsány Önkormányzatának, a Képviselő-
testületnek, a Hivatal munkatársainak, az intézményvezetőknek, ahhoz a sok-sok színes programhoz, 
felújításhoz, fejlesztéshez, amelyeket a tavalyi évben is tapasztalhattunk, és tapasztalhattam én is 
személyesen is, dunavarsányi polgárként és lakosként, immár 35. éve. Úgy gondolom, hogy sok 
település irigykedve nézhet Dunavarsányra és arra a folyamatos, ütemes fejlődésre, amelyet az itt élők 
tapasztalhatnak. Természetesen azokat a problémákat is beleértem, amikről valószínűleg e helyütt szó 
fog esni, hiszen ez a találkozás is ezt a célt szolgálja.  
Tehát szeretném felidézni azokat a történéseket, azokat a pozitív változásokat, amelyeket hírolvasó 
emberekként talán már tudunk, de fontosnak érzem, hogy amint más településen, itt Dunavarsányban 
is felhívjam rá a figyelmet, országos kitekintésben, aztán kicsit a területi-járási kitekintésben, aztán 
pedig Dunavarsány lehetőségeit illetően.  
Ahogyan a 2014. évi választásokat követően is, a Kormány továbbra is 3 dolgot helyez szem elé, 
illetve 3 aspektusból próbálja a legjobbat kihozni abból a rendszerből, amelyik neki jutott. Ez jelesül az 
adócsökkentés, a bürokráciacsökkentés, illetve az otthonteremtés politikája. 2015 és 2016 fordulóján a 
SZJA 16-ról 15%-ra mérséklődött, ezáltal a több mint 4 millió munkavállaló kisebb-nagyobb 
mértékben érzékelhetően nagyobb jövedelemre tett szert. Itt kell megemlíteni az adócsökkentés 
keretein belül, hogy pl. a házi sertéshús áfája 27 %-ról 5 %-ra csökkent, illetve a lakásépítés áfája 
január 1-jétől szintén 27 %-ról 5 %-ra mérséklődött. A családpolitikával kapcsolatban, ha már a 
családoknál, a társadalom alapjánál tartunk, akkor mindenképpen meg kell említeni, hogy 2016-ban az 
egy gyerek után járó adókedvezmény kétgyermekes családok esetében 10.000 Ft-ről 12.500,-Ft-ra 
növekedett, ezáltal 25 ezer forintos családi adókedvezményben részesülhetnek a családok. Itt kell 
megemlíteni, hogy az óvodai étkeztetés a gyermekek részére 80-90 %-ban már ingyenes. A tankönyv 
az alsó évfolyamoknál szintén ingyenessé vált.  
Úgy gondolom, hogy a 2016-os év eddigi legnagyobb eredménye a 2012 óta tartó családi 
otthonteremtés visszaállítása, majd a 2016-os kibővítése, mely által 2016-tól a 3 gyermeket vállaló 
szülők esetében akár 10 millió forintos vissza nem térítendő támogatásra is jogosultak, amennyiben a 3 
gyermeket vállalják, amennyiben különböző kategóriáknak megfelelnek, amelyek elég könnyűnek és 
elérhetőnek mondhatók. De a kettő és egy gyermekesek esetében is nőtt a támogatások összege, mind 
az új lakás építése, mind pedig a használt lakás felújítása esetében.  
Ha már bürokráciacsökkentésről beszélünk, a választópolgárok joggal teszik fel azt a kérdést, hogy egy 
10 millió fős országban több mint 1 millió munkavállalót az állam foglalkoztat, és mégis lassúnak és 
körülményesnek érzi, és nem érzi magát közel a saját ügyei intézéséhez. Ennek kapcsán a 
bürokráciacsökkentés szerves részeként, illetve a dolgok megkönnyítése és olcsóbbá tétele okán az új 
személyigazolvány készíttetés ingyenessé válik. Az első jogosítvány kiváltása és a lakcímkártya 
kiváltása ingyenessé válik. Különböző, az egyéni vállalkozások használatához szükséges igazolványok 
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is ingyenessé válnak. Összesen 260 db kormányablak fog országszerte felújításra, illetve kialakításra 
kerülni.  
A szigetszentmiklósi választókerülettel kapcsolatban pedig annyit mondanék, hogy Szigetszentmiklós 
területén a jelenlegi ÁTI szigeten már meg is kezdődött annak a kormányzati központnak az építése, 
amelynek átadási ideje várhatóan ez év októbere. Amelyben egy épületegyüttesen belül fogja ellátni a 
szolgálatot a Szigetszentmiklósi Rendőrkapitányság, valamint a Szigetszentmiklósi Bíróság, a 
Szigetszentmiklósi Járási Ügyészség és a szigetszentmiklósi oktatási szervezés, attól függetlenül, hogy 
addig milyen változások fognak történni ebben a szakágban, és az Állami Népegészségügyi 
Tisztiorvosi Szolgálat. Ez egy érdekes lépés, hiszen az elmúlt 60-80 évben a dunavarsányiak 
megszokhatták, hogy az ügyintézés a ráckevei központról szólt. Ha megközelíthetőség, logisztika 
szerint nézzük, akkor ez Dunavarsány életében egy igazán kézzelfogható, pozitív változás. Én ezt saját 
egyéni ügyemnek tartom, és azt gondolom, hogy nemcsak a szigeten élők, hanem a dunavarsányiak 
életét is nagyon meghatározza. Meggyőződésem, hogy ha ez a kormányzati központ idén ősszel át lesz 
adva Szigetszentmiklóson, akkor az a forgalmi káosz, ami már most is tapasztalható Gyártelepen a 
HÉV csomópontban, megötszöröződik, megtízszereződik. Ebből kifolyólag mindenképpen azt tűztem 
zászlómra, tapasztalva a közlekedési anomáliákat, hogy 2 éven belül a szintbeli kereszteződést 
felváltja egy felüljáró Gyártelep, illetve a HÉV találkozásánál. A tervezés kapcsán már különböző 
engedélyekkel is bírunk. /Részletesen elmagyarázza a tervezett felüljáró pontos helyét./  
A brüsszeli besorolás szerint Pert Megye Budapesttel egy régiót alkot, ebből kifolyólag azokból a 
támogatási rendszerekből, amelyekből Debrecen, Mátészalka, Pécs, Celldömölk vagy Győr 
részesülhet, azokból sajnos Pest Megye, illetve Dunavarsány ki kell, hogy essen. De szerencsére 
Budapest és Pest megye a jövőben szétválik, ez 2021-től fog életbe lépni. Úgyhogy ezt a támogatást a 
2014-2020-as ciklus sajnálatosan nem érinti. Ebből kifolyólag Pest megye 12 országgyűlési 
képviselője támogatási, kompenzációs kérelemmel fordult Magyarország kormányához, és reménység 
szerint meghallgattatást is talál a kérésünk, hogy állami központi költségvetési kompenzációban 
részesüljenek, nem csak a megyei intézmények, önkormányzatok által fenntartott üzemegységek, nem 
csak a különböző oktatási-nevelési intézmények, hanem a vállalkozások is. Ez gondolom 
Dunavarsányban kevésbé észlelhető, hiszen különböző adóbevételekkel és fejlett ipari parkkal is 
rendelkezünk. De a megye perifériáin, határmenti településein már tapasztalható is egy elvándorlási 
akarat a vállalkozások tekintetében Nógrád megye, Bács-Kiskun megye és Szolnok megye irányába 
hiszen azokban a támogatásokban részesülhetnek, amelyekben Pest megyében nem. Ebből kifolyólag 
mindenképpen fontos, hogy ez a kompenzáció megvalósuljon, és kézzel fogható csörgő forintokban 
megjelenjen itt a térségünkben.  
És ha már a térségnél tartunk, akkor szeretném elmondani Önöknek, ami talán a dunavarsányiakat nem 
nagyon érintette, és talán nem is nagyon érdekelte, de azért a facebook világában, amely nagyban 
határozza meg a gondolkodásunkat, mindenképpen szólni kell róla. Szó volt arról, hogy 
Százhalombattára egy egészségre ártalmas gumiégető fog települni. Megjegyzem, hogy senki 
semmilyen viszonylatban nem tudta azt, hogy kb. ez mi lenne, de a különböző ijesztgetéseknek 
köszönhetően, különböző félelmekre, politikai előnyszerzési célzattal ez olyan szintűvé emelkedett, 
hogy tulajdonképpen országos hír lett. Erről semmilyen döntés nem született, ráadásul az 
önkormányzat nem is kellett volna, hogy szerepeljen benne, hiszen egy magánterületen, egy 
magánbefektető vásárolt volna telket, egy olyan projekt keretében, amit természetesen különböző 
engedélyező hatóságoknak kellett volna átvenni. De olyan politikai felhangja volt és olyan egyéb 
történések kapcsolódtak magához a beruházáshoz, hogy a befektetni szándékozó fél visszalépett. 
Annál is inkább, mivel a százhalombattai közgyűlés kifejezte abbéli szándékát, hogy amennyiben 
lehetséges, ez ne valósuljon meg azon a településen. Ennek kapcsán tényként tudok Önöknek 
beszámolni arról, hogy ez a beruházás nem valósul meg.  
Szeretnék gratulálni azokhoz a fejlesztésekhez, ahogy az elején is tettem, amelyeket önerőből tudott 
megvalósítani Dunavarsány városa, és szeretnék gratulálni ahhoz a gyors fejlesztéshez, amit Európai 
Uniós, illetve állami segítséggel valósított meg a város. Köszönöm szépen ebbéli együttműködésüket 
is.  
Ami átszövi a mindennapjainkat is és meghatározza a hónapjainkat, és meggyőződésem, hogy a 
következő 10-15 évben Európát nagyban fogja érinteni, és ezt az ügyet nem lehet egyik napról a 
másikra megoldani. Jelesül ez a migráció, az illegális bevándorlásnak a kérdése. Szeretném 
megköszönni Dunavarsány Önkormányzatának, hogy szintén kifejezte abbéli elhivatottságát, illetve 
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irányultságát, hogy Magyarország kormányának politikáját ebben az ügyben támogatja. Köszönöm 
szépen minden dunavarsányi polgárnak, aki aláírásával szintén hozzájárult ahhoz, hogy minél többen, 
minél nagyobb súllyal tudjuk ezt a problémát Brüsszelben képviselni, és lehetőség szerint ezt az ügyet 
a lehető legrövidebb időn belül nyugvópontra téríteni. Köszönöm szépen még egyszer, hogy itt 
lehetek, és hogy meghallgattak.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen képviselő úr hozzászólását. Nagyon sok 
pozitívumot hallottam ki ebből a beszámolóból, remélem Önök is. Természetesen mindig vannak, és 
lesznek is olyan dolgok, és olyan intézkedések, amelyek nem feltétlenül esnek jól az embereknek, de 
amikről most itt hallottunk, pozitívan fogják befolyásolni a családok életét. Akinek esetleg képviselő 
úrhoz van kérdése, akkor azt tegye fel.  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Természetesen szívesen válaszolok, ha van felém kérdés, de 
azt kérném, hogy hozzám, ha lehet olyan kérdéseket tegyenek fel, amelyek inkább az országos és 
térségi ügyeket érinti. Amennyiben pedig az annyira nem tartozik a nyilvánosságra, akkor nyugodtan, 
bármikor lehet hozzám fordulni, a különböző elérhetőségeimen megtalálható vagyok, és április első 
felében, Dunavarsányban is fogadóórát fogok tartani. Ha lehet, akkor az én esetemben koncentráljunk 
az országos és a térségi ügyekre.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Kérem, ha bárki szót kér, a nevét hangosan legyen szíves 
bemondani, mert a jegyzőkönyvbe szeretnénk a nevét is szerepeltetni.  
 
Knul Andrea dunavarsányi lakos: A Szigetszentmiklós Gyártelep veszélyes kanyarjában történő 
átépítéssel kapcsolatban kérdezem, hogy ott a gyalogos átkelőhelyet is megoldják, vagy ez hogy lesz?  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Természetesen. Ha már a facebook-nál tartunk, az elmúlt 
időszakban egy sajnálatos esemény okán szó volt a zebra átépítéséről, kiépítéséről, amely hosszú idő 
óta húzódik, nem is az önkormányzat hibájából, mint inkább az engedélyező hatóság miatt, illetve nem 
túl pozitív hozzáállása okán. Ha megnézzük, akkor a buszállomástól Dunavarsány felé egy jó 50 
méterre van egy gyalogos átkelőhely. Erre hivatkozva nem nagyon kívánják megadni az engedélyt egy 
másikra. Ráadásul 2 település határán van. Egyik önkormányzatot sem akarom megbántani, de az egy 
elég gazdátlan vidék, maradjunk ennyiben. A válasz az, hogy én nem látom értelmét jelen pillanatban 
5 perc alatt megcsinálni egy rossz zebrát, de ha a következő hónapokban nincs végleges döntés arról, 
hogy lesz átjáró, akkor természetesen meg kell oldani egy közelebbi zebrát. Ha pedig lesz átjáró, akkor 
értelemszerűen azzal lesz megoldva.  
 
Knul Andrea dunavarsányi lakos: Köszönöm. A százhalombattai gumiégető történetére én szintén 
fókuszáltam, és ott a Pest Megyei Közgyűlés is elutasította, és utána lépett vissza Csányi Sándor 
vállalkozó. És azt is tudom, hogy ott szakértői véleményekkel tudták erre a döntésre sarkallni a Pest 
Megyei Közgyűlés testületét. Ebben az ügyben egy eléggé komplett lakossági összefogás volt, több 
mint 5000 aláírás gyűlt össze. Ez nemcsak Százhalombattát érintette, hanem a Duna másik felét is, 
illetve Érd is elég jelentősen benne volt a tiltakozásban az aláírásokkal.  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Ezt nem vitatom, valóban 5000 ember volt azon a bizonyos 
tüntetésen, de 5000 aláírás egyértelműen volt. Mind az önkormányzat vezetése, mind pedig 
személyesen én – aki azért ebben a témában távolabb kellett, hogy álljak – azt gondoltuk, és azt 
gondoljuk a mai napig, hogy természetesen az élet könnyebb enélkül a beruházás nélkül, de a szakértői 
véleménnyel kapcsolatban azt szeretném elmondani még egyszer, hogy ha nem tudjuk, hogy mi épül, 
akkor arra elég nehéz szakértői véleményt mondani. Sejtjük, hogy valami gumiégető, azt sejtjük, hogy 
valami ilyesmi van a Felvidéken, de igazából nem volt konkrétum, mert nem jutott el odáig a történet. 
Azt is hozzáteszem, hogy az a bizonyos testületi ülés az én kezdeményezésemre történt 
Százhalombattán, keddi napon, ami után pénteken valóban a befektetni szándékozó visszavonta ezt a 
tervét. De a tényekhez hozzátartozik, hogy én, főként kisgyermekes apukaként megértem az 
egészségügyi félelmeket. Azt is mondhatnánk itt Varsányban, hogy Battán csak felmegy az égbe, a 
szél meg idefújja, és amúgy az iparűzési adót meg oda fizeti ki a vállalkozás, tehát ezer felől meg lehet 
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ezt közelíteni. A lényeg az, hogy az a szakértői vélemény – elhiszem, hogy jó volt, de csak kb.– 
gondolt valamit, hogy mi valósulhatott volna meg, de kész tényként sem engedélyes tervekkel, de még 
csak tanulmánytervekkel sem rendelkezett ez a beruházás. 
 
Knul Andrea dunavarsányi lakos: Annyit ehhez még mondanék, hogy nem mindegy, hogy a 
lakosság egy bizonyos beruházástól milyen távolságra lakik. Mert minden beruházásnak van 
környezetkárosító, illetve hanghatása. Vagy szag, ugye mi ezt a szennyvíztelep esetében érezzük, vagy 
a levegőben szálló porok. Ezért nem mindegy, hogy városon kívül, a lakott résztől jelentős távolságban 
létesül egy ilyen, vagy lakott területen. Mert még itt az Ibiden esetében is a legutóbbi 
közmeghallgatáson a Naprózsa lakópark lakói érkeztek, és ők is problémát jeleztek Önök felé. De ez 
az ő történetük volt, amit gondolom azóta valamiképpen megoldódott, de mindenkinek a saját élettere 
a legfontosabb.  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Semmiképpen sem szeretnék Önnel egy ideológiai 
beszélgetésbe belekezdeni, mert ez nem az a találkozás, nem az a fórum. De egy önkormányzati 
vezetésnek – mert Százhalombatta egy ipari város, és nem Badacsony, vagy Tihany, ezt mondjuk ki – 
az első és legtöbbet kérő szava az én irányomban az volt – mint ahogy sok más településnek is 
Magyarországon –, hogy egy kicsit lejjebb mentek az ipari cégek, szeretnénk ha ipari beruházások 
jönnének, és befektetők jönnének, mert munkahely sincs annyi. Tetszik érteni? Mindennek két oldala 
van. Az Ibidennel kapcsolatos problémákba is bele lehet menni, de azt ki kell mondani, hogy ma 
Dunavarsány nem úgy lenne, és nem olyan lenne, ha akkor a japán befektetők nem Dunavarsány 
mellett döntenek. Ez egy hosszú beszélgetés lenne, és csak azt akartam mondani, hogy a gumiégetőtől 
politikai hovatartozástól, félelmektől, egyéb ügyektől függetlenül megmenekültünk, illetve az a 
probléma megoldódott.  
 
Knul Andrea dunavarsányi lakos: A devizahitelesek forintosításának a megoldása mikor lesz? Mert 
amikor az emberek évekig fizetnek, és szinte ki is fizetik a hitelüket, és utána forintosították a 
hiteleket, és van olyan, hogy még nagyobb összeget terheltek rá, mint amit forintban felvettek. 
Úgyhogy ezek az elszámolások sem voltak korrektek.  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Ebbe sem szeretnék most mélyen belemenni, de nagyon 
szívesen lehetőséget adok egy beszélgetésre, de most nem akarok másokat ezzel untatni, és végképp 
nem akarok nagyon pártpolitikai színben feltűnni, még akkor sem, ha mindig is vállaltam a 
pártpolitikai hovatartozásomat. De azt azért le kell szögeznem, hogy természetesen Magyarország 
kormányának is egy bizonyos falig lehetett elmenni, az ország finanszírozhatósága érdekében és egyéb 
okokból kifolyólag. Amennyire csak lehetett 98-99 %-ban a devizahiteleket Magyarországon 
kivezették. A függőségtől az euró és svájci frank tekintetében megszabadította Magyarország 
lakosságát. Ugyanúgy, mint ahogy az önkormányzatok helyett az adósságok tekintetében jótállt, és 
lényegesen könnyebbé tette a családok mindennapjainak az életét. Nem tudunk mindenkinek segíteni, 
biztos tudna mondani olyan hitelt, ami rossz, én meg tudnék mondani hármat, ami jó, vagy legalábbis 
jobb lett. És megadta azokat a lehetőségeket, amelyeket előtte senki sem, sőt, az előtte levő kormányok 
az állami támogatású hiteleket kivezették, és helyette behozták a svájci frank alapú hitelt, de ezekbe 
nem szeretnék belemenni.  
 
Kántor Stella Nóra dunavarsányi lakos: Két országos kérdésem lenne, az egyik élelmiszerrel 
kapcsolatos. Kérdésem, hogy Franciaország példáját követve Magyarország tervezi-e, hogy kötelezővé 
teszi az élelmiszerárusító üzleteknek azt, hogy kimaradó élelmiszereket elosszák, vagy a rászorulóknak 
adják tovább. Mert statisztikák szerint egyébként a 90 %-uk még fogyasztható állapotban van. Nem 
lenne annyi szerves hulladék, és az emberek is jóllaknának. Van-e erre valamilyen terv, elképzelés a 
Kormány részéről?  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Őszinte leszek, nem vagyok a téma szakértője, de amennyiben 
felteszi a kezét a jelen lévő kolléganőm, és amennyiben Ön megadja neki az elérhetőségét, akkor 
megígérem, hogy írásban válaszolok erre a kérdésére. De a felvetés jó, előremutató, és mindenképpen 
a jövő generáció épülését szolgálja.  
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Kántor Stella Nóra dunavarsányi lakos: A másik dolog a hajléktalanság ügyével kapcsolatos. Nem 
tudom, hogy mennyire ismert, szerintem kevesen tudják, nekem is meglepetést okozott, mikor ezt 
megtudtam. Utah államnak van egy lakhatást segítő programja, ami kb. 10 éve megy, és azt tűzték ki 
célul, hogy csökkentsék a hajléktalanság problémáját. Ez sikerült is nekik, mert 70 %-kal csökkent a 
hajléktalanság 10 év alatt. Valójában még hasznot is hoz az adott állam számára, ugyanis nem 
szoktunk belegondolni, hogy azzal, hogy egy illető kinn van az utcán, hajlamosabb lesz a mentális, és 
egyéb betegségekre, arra, hogy bűncselekményt kövessen el. És ezért az állam hajléktalanokra 2-3-szor 
többet költ így, mintha a lakhatást biztosítaná, olyanok miatt, mint pl. a detoxikáló költségei, 
betegségek kezelése, a hajléktalanszállók fenntartási költségei, stb.  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: A Utah állambeli példa, amit Ön felvetett nem, de a 
hajléktalanság problémája természetesen ismert. Ez egy nagyon összetett probléma, hiszen 
szociológiai kérdésről van szó, amelyek hátterében Magyarországon 90 %-ban különböző családi 
válságok állnak, és többségében úgy kerülnek az emberek az utcára. És ha már a lakhatásnál vagyunk, 
akkor hadd mondjam el, hogy Magyarország kormánya nagyon-nagyon odafigyel arra, hogy a 
következő generáció nemzedéke, ha lehet, saját tulajdonú lakásban nőjön fel, és erre akár családonként 
10 millió forintos szinten is hajlandó áldozni. A hajléktalanság problémája általában nagyvárosi 
kérdés, én kevésbé találkozom ezekkel az ügyekkel, de a felvetését köszönöm, és fel fogom vetni, ahol 
kell.  
 
Kántor Stella Nóra dunavarsányi lakos: Igen, mert ha belegondolunk, akkor igazából megéri az 
államnak erre áldozni.  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Így van, vettem. De ez egy tudományos kérdés, amibe most 
nem szeretnék mélyen belemenni. Utánamegyek a kérdésnek, és akkor a 2 felvetésére majd egyszerre 
válaszolok írásban, jó?  
 
Kántor Stella Nóra dunavarsányi lakos: Rendben, köszönöm szépen.  
 
Dunavarsányi lakos I.: Szennyvízteleppel és belvízzel kapcsolatban szeretnék én is kérdezni.  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Szennyvízteleppel kapcsolatban azért nem nyilatkozom most, 
ha nem probléma, mert jelenleg nem szeretném az önkormányzat hatáskörét elvonni. Úgy látom, hogy 
ma este ez még téma lesz.  
 
Dunavarsányi lakos I.: Igen, mi azért jelentünk meg ennyien, ahogy az elején megjegyezte, mert 
akárhogy vesszük, nekünk is családunk van, gyerekeink vannak. Ha tönkremennek az épületek, akkor 
mi is hajléktalanok leszünk? Vagy mi lesz? 
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Jó, ebben a témában, ha lehet, akkor tényleg átadnám a szót és 
lehetőséget Polgármester asszonynak, illetve a Képviselő-testületnek, mert akkor tényleg velem 
kezdenek majd el beszélgetni.  
 
Dunavarsányi lakos I.: Az lesz, mint Kolompáron. Csak itt nem vörös iszap lesz, hanem szennyvíz.  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Jó, akkor hadd mondjak néhány mondatot. Nem bírom ki, mert 
úgy érzem, hogy vagyok annyira közel ehhez a településhez, és tartom annyira nem is lakóhelyemnek, 
hanem otthonomnak, hogy ne csak a jó dolgok elé álljak, hanem a negatívumok elé is. Nem elvonva 
sem Polgármester asszonynak, sem a Képviselő-testületnek, sem Jegyző úrnak a dolgát, és nem 
szeretnék nyilatkozni a telep üzemeltetője helyett sem. Valóban ez a szennyvíztelep tűrhetetlenül 
rosszul, felháborítóan és megkockáztatom – bár ezt soha senki tényként nem rögzítette –, 
egészségtelenül is működött egészen 2008-2009-ig, amikor is hála Istennek azokat a problémákat, 
amelyeket előtte 8-10-12 éven keresztül nem lehetett megoldani, vagy nem tudtunk, vagy tudtak 
megoldani az elődeink, megoldottuk. Ilyen volt jelesül a szaghatás és a kiöntözés problémája. Évek óta 
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nem téma a szaghatás Dunavarsányban. Igen, ma téma, kb. 2-3 hete. Én vagyok az első, aki 
elmondhatom, hogy hála Istennek most nem arról van szó, hogy tehetetlenül nézünk szembe a 
problémával, hanem egy bizonyos műtárgy, egy bizonyos alkatrész meghibásodott, elromlott, 
tönkrement, aminek a megrendelése megtörtént. Úgy tudom, hogy holnap, vagy holnap után 
beszerelésre kerül, és ezáltal a szaghatás is megszűnik. A csapadékvízzel kapcsolatban pedig – és nem 
vagyok a téma szakértője, ezért nem szeretnék mélyen belemenni – nem vitatkozva Önökkel, és nem 
félvállról véve az Önök bosszúságát; ma a Kárpát-medencében, de lassan szerte a világon nem lehet 
megmondani, hogy mikor van június, és mikor van január. Nem lehet arra számítani, hogy az ember 
fürdik a tóban júniusban, és szánkózik januárban. Ezt tényleg én tehetem meg, mert tényleg én vagyok 
az, aki találkozik mindenfelől való választópolgárokkal. Olyan helyeken is állnak a pincékben a vizek, 
ahol nincs szennyvíztelep. Nem degradálom le az Önök problémáit, és azokra is kellene valamilyen 
megoldást találni, de a szennyvíztelepet ebben a történetben, mint ok-okozati tényezőt beállítani nem 
lehet, és nem érdemes. Ma Magyarországon olyan helyeken épültek házak pincéstül, a tisztelt 
önkormányzat egykori engedélyével, ahol a felmenőink elmondása szerint 50-60-70 évvel ezelőtt 
olyan geológiai viszonyok voltak, hogy álltak a vizek. De ez Önöket nem kell, hogy vigasztalja, csak 
arra szeretném a hangsúlyt fektetni, hogy nem gondolom azt, hogy az önkormányzat, vagy bármely 
más hatóság, vagy egy üzemeltető, közszolgáltató hibája az, hogy az Önök pincéjében víz található. 
Megkockáztatom, de ez Önöket nem fogja vigasztalni, hogy nem vagyok benne biztos, hogy most 
ebben a szennyvíztelep benne van-e 3 cm-rel, vagy nem. Lehet, hogy benne van. De, hogy nem 30-cal, 
az biztos.  
 
Dunavarsányi lakos I.: Nem, 80-nal.  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: De akkor mit tetszik arra mondani, hogy 20 km-rel arrébb 
nincs telep, és akkor miért van ott a pincében víz?  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Megkérném a tisztelt hallgatóságot, hogy képviselő úrhoz 
olyan kérdéseket tegyenek fel, ami országos érdekeket érint, illetve ahhoz kapcsolódik, ami elhangzott 
az ő beszámolójában. Mert továbbra is közmeghallgatásunk lesz, hiszen a 2. napirendi pontunk erről 
szól, és akkor majd a városban lévő problémákat fogják Önök elmondani és mi meg megpróbáljuk 
megválaszolni, illetve megoldani.  
 
Jagódi Katalin dunavarsányi lakos: Én úgy gondolom, hogy a belvízprobléma igazából országos 
kérdés. Az már nagyon régi téma, hogy a medence jelleg miatt mindig összegyűlik a csapadék. Volt 
régen az a rendszer, ami ezt dréncsövekkel, miegymással elvezette. Mondjuk akkor az is hiba volt, 
hogy a víz kivezetődött az országból, nyáron meg szükség lett volna rá, és nem volt. De ez már egy 
200 éves téma, hogy a téli csapadékot meg kéne fogni, és nyáron ki kéne öntözni. Szeretném kérdezni, 
hogy erre milyen előkészületek vannak. Mert 200 év alatt lehet, hogy el kellett volna már oda jutni, 
hogy ha már tönkrementek az utóbbi 20 évben ezek a vízelvezető árkok és drénezések, akkor ideje lett 
volna megcsinálni. Amikor megszűntek a TSZ-ek, rá 10 év múlva már jelentkezett ez a probléma, és 
azóta még 10 év eltelt, de nem történt semmi. És ez nem helyi kérdés, hanem országos. Hogy erre 
milyen megoldások vannak? Most megnyílt az új pályázati lehetőség, a Széchenyi tervben van-e erre 
elkülönítve pénzösszeg?  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: A pályázati lehetőségekről már az előbb szóltam, ami Pest 
megyét illeti.  
 
Jagódi Katalin dunavarsányi lakos: De azért mondtam, hogy ez országos kérdés, mert a vizet helyi 
szinten, Pest megyében nem lehet megoldani, és nem lehet megoldani Borsodban, azt egyben kellene 
kezelni.  
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Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Tényleg nem szeretnék vitákba bonyolódni, és okoskodni 
olyanban, amihez nem biztos, hogy értek. Meg kell különböztetni azért árvizet, belvizet és 
csapadékvizet. Csapadékvíz rendezés Dunavarsányban így, vagy úgy, de megtörtént. Én már akkor 
polgármesterként tevékenykedtem, és jelzem, szerettünk volna sok helyre árkot építeni, az esős 
időszakok okán. De volt olyan, aki tettlegességig fajulva akadályozta az ároképítést, hogy az ott 
dolgozó munkást ütötte meg. Illetve addig-addig „ügyeskedtek”, amíg bizonyos helyeken nem épültek 
meg az árkok. De szerintem ez nincs összefüggésben a belvízzel, árvízzel. Nagyvarsányban pl. az, 
hogy a pincékbe folyt be a víz, nem azt mondom, hogy 100 %-osan, de 85-90 %-osan megoldódott. Az 
árvíz kérdésében pedig igenis hatalmas beruházások történtek az elmúlt években.  
A belvíz kapcsán én nézek a szakértőkre, mert nem tudok mást tenni, hogy milyen megoldások 
léteznek, én ehhez nem pontosan értek. Milyen olyan külső-belső eszközök vannak, amelyek 
megakadályozzák, hogy a talajvíz ne jöjjön följebb, az esővíz okán? 
 
Jagódi Katalin dunavarsányi lakos: De valaminek lenni kellett, mert nagyon sokáig nem volt itt 
ilyen jelenség.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Elnézést, én sem szakemberként szólok ehhez hozzá, de mint 
Dunavarsányban létező jelenséggel, mi is foglalkozunk ezzel a témával nap, mint nap. Mivel a 
következő időkben szerintem kötelező feladata is lesz az ország összes településének, hogy 
elvégezzen, megcsináltasson egy olyan tanulmányt, ami ezeknek a vizeknek a feltérképezését és 
elvezetésének megoldását fogja tartalmazni. Ez nekünk a következő években sok-sok tízmillió 
forintunkba fog kerülni, de biztos, hogy erre nem fogjuk sajnálni a kiadást, mert ezt nem lehet 
megoldani önkormányzati szinten és lakossági szinten sem. Ezt kimondottan országossá kell tenni. 
Nyáron egyébként láthatjuk, hogy eltűnnek ezek a vizek, és a felszínen nem léteznek. Ha tudják majd, 
hogy hol fognak ezek a vizek télen előfordulni, akkor erre majd lehet előzetesen készíteni olyan 
intézkedési terveket, amelyekkel el lehet vezetni a belvizeket. Egyébként jelenleg 72 ezer hektár van 
víz alatt az országban. Aminek nem Dunavarsány az okozója, biztos vagyok benne. De ezt nyilván 
meg kell oldani, és biztos vagyok benne, hogy központilag meg fogják követelni, hogy a települések 
elvégezzék ennek a bizonyos tanulmánytervnek az elkészítését. Akik régen itt élnek, vagy a idősebbek 
tudják, hogy 50-60 évvel ezelőtt csináltak barázdákat a vetések, a földek szélére. Azok arra szolgáltak, 
hogy fölfogják a vizet, és egyenlő arányban utána elosszák azt. Jelenleg ezek az árkok nem léteznek, 
ezek eltűntek, beszántották azokat, mert minden négyzetcentimétert ki akarnak használni a gazdák, 
hogy több legyen a termés. Biztos, hogy ezek a tanulmányok elő fogják hozni, hogy ezeket vissza kell 
állítani. És ha valóban léteznek csövek a földek alatt, akkor azokat is fel kell tárni, és vissza kell 
állítani használatba. Én nem vagyok született dunavarsányi, de azt mondják az idősebb emberek, hogy 
50-60 évvel ezelőtt el lehetett korcsolyázni Dunavarsánytól Dunaharasztiig. Akkor is voltak vizek, 
pont azon a részen, ahol most lakótelep van, a Vörösmarty út végén, a Nyugati lakóparknál mindig is 
volt víz. Sajnos az is hiba volt, hogy annak idején kiadták a pincére az engedélyt, nem lehetett volna 
oda pincéket építeni. Mert ahol nincsenek pincék, ott azért nem olyan nagy a baj. Nézzük meg, ott is az 
út szintje alatt vannak az épületek. Ha jön egy eső, hova megy az a víz? Nem fölfelé, az biztos. Vagy 
építkezés előtt fel kellett volna tölteni a területet. De kérdezem én, ha valaki pincével tervezte meg a 
házát, és azt mondta volna itt valaki, hogy ne csinálj pincét, mert 20 év múlva víz lesz benne, ki hitte 
volna el? Senki nem hitte volna el.  
Szeretném, ha haladnánk a napirendi pontok szerint, és erre a témára vissza fogunk térni.  
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő: Miután országos dologról van szó, és a sikerben benne van az 
én részem is, azt azért szeretném elmondani, hogy 2017-2018-ban Dunavarsány Önkormányzatának 
pályázati sikere okán a szennyvíztelep felújítása meg fog történni. A jelenlegi konstrukciót egy újabb 
váltja fel, 2,6 milliárdos állami támogatással. Ráadásul egy olyan új öntözési technológiával – és én 
leszek a legboldogabb, ha Önöknek lesz igazuk abban, hogy a pincéjükben a kiöntözés okán is 
tapasztalható a víz – hogy Dunaharaszti magasságában a Duna-Tisza csatornába lesz bevezetve a 
tisztított szennyvíz. Erre kész tervek és kész engedélyek vannak. Az biztos, hogy ez nagyban fogja 
könnyíteni a mindennapjainkat, de szkeptikus vagyok az Önök problémájával kapcsolatban, csak azért, 
mert őszinte akarok lenni. Országos projektként a Tiszaháton hatalmas víztározók építésével 
megépültek azok a művek, amelyek garantálják, hogy pl. Szolnok magasságát ne öntse el a Tisza. A 
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másik egy olyan program, ami hozzánk közelebb van, és talán még a mi vizeinket is érintheti, ez a 
homok-hátság projekt, amelynek kapcsán amennyire csak lehet, összeszedné a csapadékot, és valahol 
Lakitelek magasságában a Tiszába bevezetésre kerül. Szeretném megköszönni még egyszer, hogy itt 
lehettem, és további eredményes estét kívánok.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönjük szépen képviselő úrnak. 
 
Bóna Zoltán országgyűlési képviselő 1800 órakor távozik a teremből. 
 
1) Beszámoló a Dunavarsányi Rendőrőrs 2015. évi tevékenységéről  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Rendőrkapitány úr beszámolóját szeretnénk meghallgatni az 
eltelt közel egy év kapcsán Dunavarsányról, illetve az általános tapasztalatokról, amelyek itt a járáson 
belül történnek. Köszönjük szépen az írásos beszámolót, amit a Képviselő-testület, ha elfogadja, akkor 
meg is fogja szavazni. Ezt egy pár év óta nélkülöztük, de régen, amikor még Ráckevén volt kapitány 
úr, akkor voltak utoljára ezek a beszámolók, amelyeket a testület szintén elfogadott annak idején. Most 
visszatérünk a korábbi gyakorlathoz.  
 
dr. Csipler Norbert rendőrkapitány megtartja beszámolóját, majd megköszöni a Polgárőrség és a 
közterület-felügyelő együttműködését, és bármely olyan személyét, aki hozzájárult a közbiztonság 
erősítéséhez, valamint az Önkormányzat támogatását. 
 
Az írásos beszámoló a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen Rendőrkapitány úr beszámolóját. Igen, 
támogatjuk a Kapitányság működését pénzzel, azért, hogy több jelen lévő rendőr legyen városunkban. 
Én nagyon sokat közlekedem Dunavarsányban, és rendszeresen találkozom rendőri jelenléttel. Nyilván 
akinél valami lopás történt a házánál, talán azt mondja, hogy nem jobb a helyzet, de a rendőrség 
sokkal nagyobb időintervallumban tölt el szolgálatot Dunavarsányban, mint a korábbi években, és ez a 
bűncselekmények csökkenő számában is megmutatkozik. Akinek kérdése van Kapitány úrhoz, kérem 
tegye fel.  
 
Gulyás Ferencné dunavarsányi lakos: Csak annyit szeretnék kérdezni, hogy miért nem lehet 
kötelezővé tenni a lámpát és a csengőt a kerékpárokon? Régen ez kötelező volt. Mert, ha én megyek 
valahol, és hangosan rám szól, én lehet, hogy annyira megijedek, hogy pont elé fogok kilépni. 
Valamikor, ha csöngettek, akkor az ember tudta, hogy a háta mögött egy kerékpár jön. És hogy 
Varsányban nincs kerékpárút, ezért össze-vissza mennek, a járdától kezdve bárhol. A gyalogos-
átkelőhelyeknél is az autót figyelem, és egyszer csak a hátam mögött jön a kerékpáros, se szó, se 
beszéd.  
 
dr. Csipler Norbert rendőrkapitány: Köszönöm szépen a felvetést, nagyon témába vág. A Magyar 
Rendőrség kiemelten kezeli a kerékpárosok és a gyalogosok védelmét a közúti közlekedés bármilyen 
formájában. Hamarosan elindul egy kampányunk, ahol majd ilyen jellegű felszereléseket fogunk 
osztogatni a tévedésbe esett bicikliseknek, akik azt gondolják, hogy nem kötelező tartozék a csengő és 
a lámpa. Egyébként mindkettő kötelező tartozék. Mi viszont azt sem szeretnénk, ha az 
állampolgárokat állandóan presszionálnánk, és szétbírságolnánk. Nem ez a célunk, hanem az, hogy 
mindenki betartsa a KRESZ-ben foglalt szabályokat. És így tegyenek a biciklisek és a gyalogosok is. 
Azért is kezeli a rendőrség kiemelt projektként a biciklisek és a gyalogosok védelmét, mert az elmúlt 
években megfigyelhető volt, hogy jó magas százalékban szenvedtek el baleseteket, és szeretnénk 
megóvni a közlekedésben részt vevők testi épségét, egészségét. A projekt lényege nemcsak az lesz, 
hogy a rendőreink különböző láthatósági mellényeket, karvetőket, lábvetőket fognak osztogatni, 
hanem az Ön által említett két eszközből is ki fogunk osztani olyanoknak, akik ezeket nem használják. 
Ez a főrum is megfelelő alkalom arra, hogy felhívjam a figyelmet, hogy ezek is kötelező tartozékok, és 
tessék ezeket is használni.  
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Gergőné Varga Tünde polgármester: Ha nincs több kérdés kapitány úrhoz, akkor felteszem 
szavazásra a Képviselő-testületnek a Dunavarsányi Rendőrőrs 2015. évi tevékenységéről szóló 
beszámolót. Aki elfogadja, kérem, kézfeltartással jelezze:  
 
A Képviselő-testület 8 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 
 

39/2016. (III. 8.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dunavarsányi Rendőrőrs 
2015. évi tevékenységéről szóló szakmai beszámolót elfogadja.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönjük szépen Kapitány úrnak a jelenlétét.  
 
dr. Csipler Norbert rendőrkapitány 1812 órakor távozik a teremből. 
 
2.) Lakossági kérdések közérdekű témákban 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Minden évben akkor van az első közmeghallgatásunk, amikor 
a tárgyévi költségvetést elfogadja a Képviselő-testület, hogy addigra már az előző évi 
beruházásainkról, egyéb tevékenységeinkről be tudjunk számolni, illetve a következő évi terveinkről is 
tudjunk tájékoztatást adni.  
Az előző évek közmeghallgatásainak jegyzőkönyveit átolvasva láttam, hogy sajnos az elmúlt 4-5 
évben, minden évben a belvízkérdés volt a legnagyobb téma, ami érintette a lakosságot leginkább. Én a 
rendszerváltás után az első választásokkor is képviselő voltam, és azóta szinte folyamatosan részt 
veszek a város ügyeinek intézésében, de a régi testületek közmeghallgatásain nem volt soha szó a 
belvízvédelemről. Tehát ebből látszik, hogy régen nem volt ilyen probléma, egész más dolgok 
foglalkoztatták akkor az embereket. Akkoriban nagyon hiányos volt a közműhálózat, sok helyen nem 
volt olyan fontos létesítmény, mint telefon, vagy egészséges ivóvíz, vagy gáz, amik most már annyira 
nem foglalkoztatják az embereket, mert ezek a dolgok rendben vannak a városban.  
Az elmúlt héten rendeltünk el másodfokú belvízvédelmi készültséget. Ez azt jelenti, hogy napi 24 
órában szolgálatban állnak emberek, akiket a dunavarsányi önkormányzat fog majd kifizetni. Ők 
Dunavarsány területén bárhova elmennek, ha hívják őket, és szivattyúznak a pincékből. Tehát, ha a 
lakos úgy gondolja, hogy szüksége van a Városgazdálkodási Kft. segítségére belvíz ügyben, akkor 
minden további nélkül kimennek, és amennyi órában szükséges, elvégzik ezt a feladatot. De mindig 
felhívjuk a figyelmet, és TV-ben, rádióban is lehet hallani, hogy a pincéből való kiszivattyúzása a 
víznek egyben sajnos azzal jár, hogy a pince körüli földréteget is megmozgatja ez a tevékenység, tehát 
előfordulhat, hogy végül a házban sajnos károkat is okozunk a szivattyúzással. De megértem, hogy 
akinek lenn van a pincéjében az épületgépészet – hidrofor, kazán, stb. – az pánikba esik, és azt 
szeretné, hogy legyen a víz kiszivattyúzva. Megoldjuk, de azt meg kell érteniük, hogy abban az 
önkormányzat sajnos nem tud felelősséget vállalni, ha utána a házban valami kár keletkezik. Nagyon 
sok olyan dolog történik az ember háztartásában, amit nem tudunk a város vezetőségére, illetve az 
önkormányzatra terhelni, illetve az ő támogatásukkal helyrehozni. Megpróbálunk maximálisan segíteni 
Önöknek, pl. elvezetjük a vizet olyan helyre, ahol mezőgazdasági terület van, de akkor meg a 
mezőgazdasági területre már elvetett magok valószínűleg ki sem fognak kelni. Tehát kára keletkezik a 
gazdának, akinek a földjére elvezetjük a vizet. Nyilván az önkormányzat próbálja kárpótolni azt a 
gazdát. Tehát maximálisan odafigyelünk, és intézzük ezt a dolgot. És mondhatom azt, hogy hála 
Istennek ez az önkormányzat úgy áll, hogy tudja ezeket a dolgokat finanszírozni. És nem csak itt van 
belvíz. Én nem innen származom, hanem a Kiskunsági Nemzeti Park szélén egy településről, és az is 
víz alatt áll. Ott sajnos az önkormányzat nem tudja ezeket a dolgokat finanszírozni, úgyhogy ott az 
emberek saját maguk, ahogy tudják, úgy oldják meg ezt a dolgot. Ezt biztos nehéz elfogadni, de ebben 
az időszakban sajnos ilyen helyzet van. Hangsúlyozom, az országban 72 ezer hektár víz alatt van, és 
ennek nem lehetünk mi, illetve a mi szennyvíztelepünk az okozója. Ezt ugye elfogadják?  
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A szennyvíztelep szaghatásáról is esett szó. Az I. számú tóban történt egy meghibásodás, amelynek 
kijavítása folyamatban van. Várjuk az alkatrészt, külföldről kell beszerezni, nem olyan egyszerű. A 
szaghatás jelenleg főleg ettől van, de azt is elmondtuk talán tavaly, hogy a III. számú tóban az iszap 
mennyisége olyan sok volt, hogy halaszthatatlanná vált annak kiszedése. Mivel szolgáltatóváltás és 
egyéb átállások voltak, ez nem ment egyszerűen, de most már ezek a munkálatok is folynak. Tavaly 
októberben kezdtek neki a munkának, és március 15-e a befejezés határideje. Bízunk benne, hogy ezek 
a szaghatások egy-két héten belül el fognak múlni, mert egyébként a telep működik, és jól működik. A 
vezetőség rendben van, és nem tudom azt mondani, hogy ezeken a dolgokon kívül bármi probléma 
lenne. De egyébként, ha a teleppel kapcsolatban lesz kérdésük, akkor itt van körünkben Istenes Attila, 
aki a dunavarsányi igazgatóság ágazatvezetője, hozzá lehet majd fordulni.  
A szennyvíztelepi rekonstrukciós pályázatot, amire nyertünk 3 milliárd forintot, ezt is említette a 
képviselő úr. Bízunk benne, hogy a telep egy olyan felújításon fog keresztül menni ezzel, hogy XXI. 
századi színvonalúvá válik. Nemcsak felújítjuk, hanem bővítjük is. Tehát olyan korszerű 
létesítményekkel is föl lesz szerelve, amelyek a szennyvizet szinte ivóvíz minőségűre tisztítják meg. És 
ez már nyilván elvezethető lesz egy élővizes csatornába, a DTCS-be. Hogy hány év múlva? Bízunk 
benne, hogy minél hamarabb. Dunavarsány ebben nem tud semmit tenni. Mi elindítottuk a pályázatot, 
és várjuk, hogy haladjon a dolog, telefonálunk, sürgetjük a dolgokat, de jelen pillanatban még sok 
szakhatósági engedélyt, papírmunkát és közbeszereztetést kell elvégezni. Ezek folyamatban vannak, 
nem Dunavarsány csinálja, hanem egy konzorciumban lévő cég a Nemzeti Programfejlesztő Iroda 
gondozásában. Tehát a dunavarsányi önkormányzatnak ebben nem lesz effektív munkája és 
beleszólása. A gerinchálózat bővítése a városon belül nincs benne ebben a programban, úgyhogy ezt 
saját erőből kell majd megoldanunk. Ahogy a telep bővül, úgy fogjuk majd bizonyos utcákra a terveket 
elkészíttetni, és bővíteni a szennyvízhálózatot, hogy az új lakóterületeken élők is ráköthessenek a 
vezetékrendszerre. Erre lesz kezdeményezés, és ezt Dunavarsány a saját költségvetésének terhére tudja 
majd megvalósítani.  
Beszámolok még arról, hogy Dunavarsányba települ két új cég. A GKU, amely eddig Taksony 
területén működött, illetve működik most is, és az autóiparban működik, autóalkatrészek 
gumitömítéseit préselik Németországból hozott anyagból. Több mint 100 munkásnak fognak itt 
munkahelyet teremteni. Úgy tervezik, hogy a nyár folyamán beindulhat itt az üzem.  
A Hunnia Fruct épületével, illetve telephelyével kapcsolatban, mint köztudott több árverezés is történt 
az elmúlt években. Most sikerült ezt értékesíteni, és egy vetőmagot, műtrágyát és egyéb 
mezőgazdasági termékeket árusító üzem fog itt működni, és mintegy depóként is üzemelni. Tehát 
egész Magyarország területéről fogják ide szállítani a termékeket és terményeket. Budapesten is van 
telephelyük. Szerintem ezek jó hírek, mert nyilván a városban működő cégek bevételeinek bizonyos 
százalékából, amit iparűzési adóként befizetnek, tudunk fejleszteni, szépíteni és különböző 
beruházásokat megvalósítani.  
Egy üzleti reggeliről számolok be, amiről tavaly is beszámoltam, ahová pontosan ezeket a városunkban 
működő cégeknek a vezetőit hívtam meg a múlt héten, akikkel egy beszélgetést folytattunk, és 
tájékoztattam őket, hogy milyen beruházások voltak az elmúlt évben. Ezekhez nyilván közük van, 
hiszen az ő pénzükből sikerül ezeket megvalósítani. Nagyon jó visszhangja van ennek az üzleti 
reggelinek, és azt is elérhetjük ezzel, hogy a vezetők egymás és egymás cégeinek tevékenységét is 
megismerik, és akár egymásnak is tudnak munkát adni, vagy kooperálni egymással.  
A Posta ügye mindig előkerül közmeghallgatásokon, hogy pl. miért nincs nyitva szombaton, vagy este, 
vagy nem tudom milyen lehetetlen időszakokban. Én soha nem méltányoltam ezeket a panaszokat, 
mert bizonyos statisztikákat nekem megmutatva én is láttam, hogy milyen látogatottsága van a 
postahivatalunknak. A terület régióigazgatójával beszéltem, és ő mutatta meg a részletes statisztikákat, 
amiből kiderült, hogy a dunavarsányi postahivatal nem annyira látogatott, hogy indokoltak legyenek 
ezek az igények. Arra viszont ígéretet tett az igazgató úr, hogy arra nagyon odafigyelnek, hogy a 
postán mindig két ügyfélkiszolgáló ablak nyitva legyen, és kérte, ha ezt nem tapasztaljuk, akkor 
azonnal hívjam fel, és jelezzem neki. A hosszabb nyitva tartással kapcsolatban a tárgyaláson annyit 
tudtunk elérni, hogy március 1-jétől kezdve péntekenként reggel 7 órától, tehát egy órával hamarabb 
kinyit a postahivatal. A múlt héten volt az első ilyen alkalom, tehát még nem szokták ezt meg az 
emberek, de csak 1 ember ment be a postára reggel 7 és 8 óra között.  
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Schäffer doktor úr körzetét nagyon régóta nem tudtuk betölteni, de az a jó hír, hogy március 1-jétől dr. 
Mets Andrea doktornő látja el ezt a körzetet. Úgyhogy ez a praxis most már teljes munkaidőben 
működik, felszabadítva az orvosok eddigi leterheltségét.  
A Magyar Kézilabda Szövetség a 2015-2016. évi országos tornaterem felújítási programjában kiírt 
pályázaton a múlt hét folyamán 20 millió forintot sikerült nyernünk. A tornacsarnok vizesblokkjának 
felújítására és egyéb kisebb munkálatokra lesz elég ez a 20 millió forint, aminek a 30 %-os önrészét, 
tehát 6 millió forintot kell az önkormányzatnak finanszíroznia.  
A következőkben felsorolásképpen elmondom, hogy milyen felújítások és beruházások történtek 
városunkban az elmúlt évben, több mint 800 millió forint értékben:  

- Városháza épülete, melyet október hónapban adtunk át.  
- Kossuth szobor felavatása. 
- Térfigyelő kamerák telepítése a város több pontján, amelyeket folyamatosan bővíteni 

szeretnénk továbbra is.  
- 19 db buszváró létesítése, sajnos 3 buszvárónk már kiverték az üvegét.  
- Árpád Fejedelem Általános Iskola udvarának felújítása, vízelvezetésének megoldása, 

burkolása, játszóeszközök, pihenőhelyek kihelyezése, valamint új kazánt is kapott az iskola.  
- Weöres Sándor óvoda udvarának burkolása, műfűvel és élő fűvel való ellátása, illetve 

vízelvezetésének kialakítása.  
- Az óvoda nagyvarsányi tagintézménye új kerítést kapott, és labdafogó hálók felhelyezése 

történt meg.  
- Járda és útalap-stabilizáció a város több pontján.  
- Muskátli utcai játszótér teljes rehabilitációja történt meg, a Béke utcai játszótérre pedig 

kicsiknek való új játszóeszközöket helyeztünk ki. A játszóterekre odafigyelünk, minden évben 
felújítunk, új eszközöket helyezünk ki, ahova szükséges. Ebben az évben némelyik játszótér 
kerítést is fog kapni.  

- KEOP pályázaton 154 millió forintot sikerült elnyerni. Ezt a Zeneiskola és az Általános 
Iskola főépületének energetikai felújítására, nyílászáró cseréjére, és az épületek teljes 
hőszigetelésére fordíthattuk.  

- Szintén állami pénzből, az ún. TAO-ból, önkormányzati önerő segítségével újult meg a 
Halász Lajosné utcai sporttelep gyepszőnyege, valamint a pálya világítása is.  

Ekkora összeget, mint amekkorát a tavalyi évben, az utóbbi években, még nem fordítottunk 
beruházásokra. Mindez, a több mint 1 milliárd forintnyi adóbevételből valósulhatott meg.  
Természetesen a városnak kötelező feladatai is vannak, nem csak az, hogy fejlesszünk, felújítsunk és 
beruházzunk, hanem ezeken kívül működtetni kell az intézményeinket, az egészségügyi alapellátást, 
amiről már beszéltem. Orvoshiánnyal küszködtünk az elmúlt évben, és most is van még egy hiány, 
mert egy fő gyermekorvosi státuszt jelenleg még helyettesítéssel tudunk csak betölteni. Őt keressük, 
reméljük, hogy idén megoldódik ennek a praxisnak is a betöltése.  
A nemzetiségi önkormányzataink működését is kötelezően segítjük, az egyiknél egy éven belül 3-szor 
is tartottunk választásokat. De csináljuk természetesen, mivel ez is kötelező feladata az 
önkormányzatnak.  
Gazdag kulturális élet van Dunavarsányban. Sok színvonalas esemény, program van. Augusztusban 
első alkalommal eljött hozzánk a Summerfest rendezvény, amelynek táncosai új táncokkal, új 
népszokások bemutatásával varázsoltak el bennünket. Bízzunk benne, hogy idén újra el fognak jönni 
hozzánk. Reméljük, hogy szintén meg tudjuk rendezni a szokásos programjainkat. Megrendezésre 
került a Városnapok rendezvénysorozat és a Szüreti Felvonulás is.  
Nagyon jó fogadtatása volt az idén először felállított műjégpályának, amelyet itt a Petőfi Művelődési 
Ház udvarán állítottak fel. Nagyon sok program volt, sok iskolás, óvodás gyermek, és sok család 
igénybe vette. Ezt is szeretnénk jövőre megismételni.  
Hogy a város szép, rendezett, tiszta és virágos legyen, hogy az intézményekben a gondnoki feladatok 
el legyenek látva, hogy a gyerekek egészséges és ízletes ételeket egyenek, arról a Városgazdálkodási 
Kft. gondoskodik. Szerintem jól. Azt hiszem, ha a tavalyi évben bárki végigment a városon, láthatta, 
hogy látványosan zöld és tiszta volt a város. Biztos, hogy néha akadnak gondok itt-ott, de nagy 
átlagban szerintem a város nagyon szép képet mutatott a tavalyi évben, és ezt az idei évben csak 
fokozni szeretnénk.  
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Civil és sport szervezeteinket, egyházainkat, alapítványainkat 47 millió forinttal támogattuk az előző 
évben. Odafigyelünk a tevékenységükre, hiszen a civil szervezeteinkre számítunk a rendezvényeinken, 
a munkánkban, egyéb tevékenységeinkben. Talán a környékben egyedülállóan sok civil szervezet van 
Dunavarsányban. Ameddig az önkormányzat pénzügyi helyzete ezt megengedi, addig támogatásunkról 
biztosítjuk őket.  
Különös figyelmet fordítottunk a határainkon túl élő magyar testvéreinkre, különösen a testvérvárosi 
kapcsolatok okán a kárpátaljai Csetfalvára és a felvidéki Szalócra, de természetesen a németországi 
Gemmingennel is nagyon jó kapcsolatot tartunk fenn. A csetfalvai iskolások a szeptemberi évnyitó 
után már egy szépen felújított iskolában tanulhattak, melyhez 3 millió forinttal járult hozzá 
Dunavarsány Képviselő-testülete a költségvetéséből. Mindhárom testvértelepülésünk kulturális és 
egyéb programjain részt vettünk, és ők is többször utaztak hozzánk az elmúlt évben.  
Támogatjuk ezen kívül a rendkívüli élethelyzetbe került, valamint az időszakosan, vagy tartósan 
létfenntartási gondokkal küszködő személyeket, akiknek rendkívüli települési támogatást vagyunk 
kötelesek nyújtani, illetve emellett rendszeres települési támogatás is adható. Mindig különös 
figyelemmel tekintünk a gyermekeket nevelő szülőkre és az idős emberekre.  
Saját szociális ellátásként adjuk a GYES kiegészítést a szülők részére, akik 2 és 3 év közötti 
kisgyermeket nevelnek. Ez havonta 6000 forint, egy éven keresztül.  
A 70 éven felülieknek pedig köztudottan, évek óta adunk egy egyszeri, Karácsony előtti támogatást, ez 
5.500 forint, valamint hulladék- és szennyvízdíj kedvezményben is részesülnek. Ebben 2015-ben 427 
időskorú ember részesült.  
Egyedülálló, beteg embereknek nagy biztonságot ad a pánikgomb. Ez egy olyan szerkezet, amelyet az 
idős, egyedülálló ember a nyakába akaszthat, és folyamatosan viselheti, és ha bármilyen problémája 
van, elesik, vagy rosszul lesz, vagy történik valami a lakásában, házában, akkor a gombot megnyomva 
a Triton Kft. dolgozói azonnal ott teremnek és segítségére sietnek, akár orvosi segítséget, vagy mentőt 
kell hívni, akár más jellegű problémát elrendezni. 2012 óta helyezünk ki pánikgombokat, jelenleg 12 
fő biztonságát segíti ez elő.  
A beérkezett segélykérelmeket szinte 100 %-osan ki tudjuk elégíteni. A szociális juttatások között 
említeném meg az újszülöttek polgárrá fogadását, ahol az előző évben 84 kisgyermeknek adhattuk át a 
város címerével gazdagított gravírozott aranymedált. Tehát sok kisgyermekünk van, és már most 
tudjuk, hogy nagyon sok kisgyermek születik ebben az évben. Biztos, hogy ezek a gyermek- és 
családvédelmi támogatások valamilyen szinten pozitív hatással lesznek a családok életére, és a 
születések számára, úgyhogy számítunk arra, hogy a következő években édes teher lesz számunkra, 
hogy óvodákat és iskolákat kell építenünk, hogy kiszolgáljuk a kicsiket.  
A 2016. évről annyit mondanék, hogy a Képviselő-testület február 9-én fogadta el a költségvetését, 
amelynek 1.875.931 eFt volt a kiadási és bevételi főösszege. Úgy terveztünk, hogy a kötelezően 
elvégzendő feladataink betervezte után, amely pénz megmaradt, azokkal az összegekkel tudtunk 
gondolkodni felhalmozási kiadásokban. Idén már nem olyan nagy összegeket terveztünk felújításokra 
és beruházásokra, mint tavaly, inkább több kisebb beruházással számoltunk. Ilyen volt pl. a Weöres 
Sándor Óvoda Árpád utcai épületének felújítása, ivókút telepítése a Béke utcai óvodában, 2 db 
kazánkorszerűsítés. A tavaly megvásárolt Iskola utcai Bai ház bontása meg fog történni, helyére iskolai 
tankert létesítését tervezzük. Az Árpád Fejedelem Általános Iskola tanterem felújítása lesz, és az 
említett pályázaton nyert összegből a tornacsarnok vizesblokkjának felújítása, meleg vízzel való 
ellátásának bővítése. Napelemet is készülünk az iskola tetejére elhelyezni, amely az iskola 
gazdaságosabb működését fogja szolgálni. Széchenyi születésének 225. évfordulója alkalmából egy 
szobrot szeretnénk elkészíttetni, és ezt majd felavatni itt a művelődési ház udvarában.  
Elengedhetetlenné vált egy kisbusz megvásárlása, mert annyi külső feladata van az önkormányzatnak – 
MÁK-ba, Földhivatalba, bankba, Postára, Kormányhivatalba, különböző ügyekben helyszínekre 
kijárni –, hogy képtelenség volt a közterület-felügyeleti autóval és a közterület-felügyelővel ezeket a 
feladatokat ellátni.  
3 db térfigyelő kamerát tervezünk az idén még felhelyezni a város különböző területeire. Járda és 
útburkolat felújításra az idén is sor kerül. Részletekről majd fognak tudni az újságunkban erről olvasni, 
de ha most bárkit érdekel, akkor el tudjuk mondani.  
Mindkét temetőhöz parkolókat alakítunk ki. A Sörforrás mellé tervezünk megvalósítani egy grundfoci 
pályát. A Duna-parton készülünk egy kis sétány kialakítására, és egy játszótér kialakítására. 
Közvilágítás korszerűsítése keretében az Attila utcai lámpatestek áthelyezése fog megtörténni. A 
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Petőfi Művelődési Ház belső felújítása is meg fog történni, pl. a parkettát is fel kell újítani. A GYEJÓ 
épületében és a nagyvarsányi Petőfi Klub épületében is szükséges néhány felújítási munkát elvégezni.  
Amennyire a pénzügyi helyzetünk engedi, ezen túl minden évben ingatlanvásárlásra is szeretnénk 
pénzösszeget fordítani. Természetesen olyan ingatlanok megvásárlását tervezzük, amelyeket hosszú 
távú célra tudunk használni, átalakítani. Elsősorban Nagyvarsányon szeretnénk ingatlant vásárolni 
sport célra, mivel ott semmiféle sportolási és szabadidős tevékenység végzésére alkalmas hely nincsen 
kialakítva. Ezt próbáljuk majd valahogy megoldani az elkövetkezendő években.  
A KEOP pályázati programban megvalósul a szennyvíztelepi rekonstrukció és a DTCS-be való 
elvezetés. Erről már több szó esett. Ez teljesen állami finanszírozással fog megvalósulni. Egy jó hír a 
napokból, hogy még az önrész összegét is meg lehet pályázni, tehát még az sem a településeket fogja 
terhelni. Mert az 5 % önrésze a 3 milliárd forintnak nem kevés.  
Társasági adóból még az idén lehetséges a sportpályán néhány dolgot megvalósítani. Pl. tárgyi eszköz 
beruházásra is szeretnénk beadni pályázatot, jelenleg is folynak erről az egyeztetések. Elhangzott, hogy 
nincs kerékpárút Dunavarsányban, és ez nagyon jó lenne, ha létesülne, ezért idén terveket szeretnénk 
készíttetni erre. A Homok utca-Pozsonyi utca területen szennyvízhálózat bővítést szeretnénk. A 
rekonstrukciós tervdokumentáció elkészíttetését tervezzük. Dunavarsány Város közlekedési 
koncepciójának megtervezését szeretnénk elindítani, és elkészül idén az Integrált Településfejlesztési 
Stratégia is.  
Örömmel mondhatom el, hogy adóssága és hitele az önkormányzatnak jelen pillanatban nincs, és 
reméljük, hogy az elkövetkezendő években sem kerülünk olyan helyzetbe, hogy hitelt felvenni 
kényszerüljünk. 200 millió forint összegben, kincstárjegyben lekötött betéte van az önkormányzatnak. 
Köszönöm szépen, hogy meghallgattak, most szeretném átadni a szót Önöknek, és várjuk a lakossági, 
közérdekű kérdéseiket. Még egyszer elmondom, hogy a nevüket hangosan legyenek kedvesek 
bemondani. Ha olyan kérdésük van, amelyre itt nem tudunk megválaszolni, akkor arra a kérdésre 
írásban rövid időn belül választ adunk.  
 
Knul Andrea dunavarsányi lakos: Állatvédelemmel kapcsolatban kérdezem, hogy azok a kutyák, 
vagy kóbor állatok, amelyeket befognak, helyileg hova kerülnek innen? Chipleolvasó van-e?  
Más: Én úgy tudom, hogy a kínaiak megfinanszírozzák a Kunszentmiklós-Kelebia sínpár felújítását. 
Ez mikorra várható? 
 
Szikora Ferenc dunavarsányi lakos: Semmit nem tudnak róla.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ezt a kérdést kellett volna képviselő úrnak feltenni.  
 
Szikora Ferenc dunavarsányi lakos: Én is éppen ezt beszéltem képviselő úrral, és ő mondta, hogy a 
világon semmit nem tudnak róla, semmilyen információval erről nem rendelkeznek.  
 
Knul Andrea dunavarsányi lakos: Rendben, a vonaton hallottuk ezt az információt. Felnőtt játszótér 
lesz-e itt Kisvarsányban? Az erőspusztai idősek otthonával kapcsolatban vannak kósza hírek, de 
igazából nem tudjuk, hogy az még működik-e, vagy mi van vele. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A befogott kutyák ügyében szerződik az önkormányzat egy 
gyepmesteri szolgálattal, akiknek a Dunavarsányi Napló hátulján is fel van tüntetve a telefonszámuk. 
Nekik Gyömrőn van a telephelyük, és oda viszik a befogott állatokat. Bármikor, lakosok által is 
kihívhatóak és ők gondoskodnak a kóbor állatok sorsáról. Pillanatok alatt itt vannak, ha jelzést kapnak. 
Az elhullott állatokat is azonnal elviszik, és azt is az önkormányzat fizeti. Azt én nem tudom 
megmondani, hogy a befogott állattal a telephelyükön mi történik.  
 
Knul Andrea dunavarsányi lakos: A tököli állatmenhelyről nagyon jókat hallottam, és van egy 
nagyon jó kis közösség Dunaharasztin is, akik ezzel foglalkoznak. Én úgy tudom, hogy minden 
településen kell lenni chipleolvasónak is.  
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Gergőné Varga Tünde polgármester: A Hivatal is most fog egy chipleolvasót beszerezni, de a 
települési állatorvosnak is van. 
 
Knul Andrea dunavarsányi lakos: Nem lehetne ezt a chipleolvasót egy központi helyre lerakni, 
mondjuk az önkormányzathoz, oda elvinni a kutyát, és utána elvinni a címre? 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Gondolom, hogy ez a célja ennek, mert, hogy a fiókban álljon 
egy ilyen leolvasó, annak nincs semmi értelme. Pontosan ezért lesz ilyen leolvasónk, hogy ezt a 
tevékenységet elősegítsük vele.  
 
Knul Andrea dunavarsányi lakos: Jó, csak az önkormányzat nem mindig van nyitva. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Remélem hamarosan lesz nekünk, és ezt elérhetővé fogjuk 
tenni. A vasútvonallal kapcsolatban, mint hallottuk képviselő úr nem tud semmit, én sem rendelkezem 
ezzel kapcsolatban semmilyen információval, de bevallom, én nem is szeretnék ebbe belefolyni. 
Minden, ami a vonaton ezzel kapcsolatban elhangzik, az csak beszélgetés. Lehet, hogy nem vagyok 
ezzel népszerű, de én szeretném, ha ez az én időmben nem valósulna meg. Mert ha ez itt megvalósul, 
és 160 km/órás sebességgel száguld át a városon a vonat, akkor nyilván a vasúti átjárót is egész 
másképp kell megoldani, mert akkor nem lehet itt olyan, hogy kissorompó, meg ilyen átjáró, meg 
olyan járda a síneken keresztül. Egészen mássá alakítaná át ezt a városrészt egy ilyen nagy beruházás. 
Úgyhogy én örülök, ha ez a közeljövőben nem valósul meg, de ha majd így lesz mégis, akkor nem 
tudunk ellene tenni. A felnőtt játszótér nekem benne volt a kampányprogramomban, nekem ez nagyon 
tetszik, és szeretném, ha több helyre kerülhetne ki ilyen eszköz. Egyelőre elsőnek a Sörforrás mellé 
fogunk ilyet kihelyezni. Vannak más tervek is, pl. a művelődési ház mögötti részen gondolkodunk egy 
park kialakításában, de ez távlati dolog, és Nagyvarsányon is feltétlenül lesznek ilyen eszközök.  
Az idősek otthonával kapcsolatban azt még nem tudjuk, hogy ki vásárolta meg. Úgy hallottam, hogy 
az IBIDEN tervezte megvásárolni, hogy ott fog szállást létrehozni, de ez nem igaz. Ők nem vásárolták 
meg, ezt biztosan tudom, de azt nem tudom, hogy ki vásárolta meg. Tehát ott véglegesen megszűnik az 
idősek otthona, de én azt mondom, hogy ha azt nem újítják fel, akkor tényleg szűnjön meg. Mert ott 
már méltatlan körülmények között voltak kénytelenek ápolni az időseket. Biztos megoldják, hogy 
máshol helyezik el az idős, beteg embereket. Mi is valamilyen megoldást próbálunk keresni egy idősek 
otthona kialakítására, akár egy másik, környékbeli településsel kooperálva is. Ez most még nem került 
be a költségvetésünkbe, de a tavalyi év folyamán is terveztünk ilyen célra ingatlanvásárlást. Igazából 
nappali, napközi jellegű ellátásra, de a felmérések alapján úgy tűnt, hogy erre igazából nincs igény. 
Mert amelyik idős ember még két lábon tud járni, az nem fog bevonulni a napközi otthonba, aki pedig 
már olyan állapotban van, hogy fekszik, az meg azért nem fog oda kerülni. Tehát valószínű, hogy 
nagyobb igény merül fel az állandó elhelyezést biztosító intézményre. Ez is távlati terve a Képviselő-
testületnek.  
 
Vincze Józsefné dunavarsányi lakos: Az első kérdésem, hogy ha Nagyvarsányban 85 %-ban meg 
tudták oldani ezt a vizet, akkor miért nem tudják megoldani azt a pár házat, ami a Vörösmarty és a 
benzinkút környékén van? 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Tessék pontosítani a kérdést, hogy mire tetszik gondolni, mert nem értjük a 
kérdést.  
 
Vincze Józsefné dunavarsányi lakos: A belvízre gondolok, hogy ott nincs megoldva. Hogy ott nem 
lehetne ugyanúgy megoldani, mint ahogy Nagyvarsányban 85 %-ban?  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Bocsánat, én ott lakom Nagyvarsányon. Ott hála Istennek nem 
jelenség a belvíz. Földrajzilag az egy magasabban fekvő terület. Az volt az „öregvarsány”, a régi 
öregek tudták, hogy oda kell építkezni, mert ott nincs belvíz. Ott sok pincés ház van, de senkinek a 
pincéjében nem jött fel a belvíz. Ott semmit nem oldottunk meg, mert gyakorlatilag ott nem volt mit 
megoldani. Sajnos itt a benzinkút környékén és a Nyugati lakóparkban igen. De mindjárt a beruházási 
és műszaki osztályvezető mond pár mondatot erről.  
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Vella Zoltán beruházási és műszaki osztályvezető: Országgyűlési képviselő úr arra gondolt, hogy 
Nagyvarsányban a csapadékvíz rendezését sikerült megoldani 85, de inkább 95 %-ban. Nagyvarsányon 
inkább az volt tapasztalható, hogy közvetlenül a csapadékvíz zúdult be a pincékbe, és az okozott 
komoly problémákat. De ezt a 2007-2008. évben a csapadékvíz rendezési programban sikerült 
rendezni. De a csapadékvíz rendezését Kisvarsány sok területén is sikerült megoldani, célzott módon a 
szikkasztóárkok kialakításával. A Liget utcában és környékén pedig nem feltétlenül a csapadékvíz 
okoz problémát, hanem a talajvíz, a belvíz. Ezeket a vizeket meg sajnos nem mi szabályozzuk, hanem 
a jóisten és a természet, és sajnos ez egy összetettebb probléma egy település életében. Erre is vannak 
megoldások, de nem tudom, hogy annak részleteibe most belemenjek-e. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Igen, ezt említettem, hogy erre el kell készítenünk egy tervet, 
ami meg fogja mutatni az irányvonalat, de ez országosan így fog történni. Ez nem csak ránk fog 
tartozni, hanem bizonyos vízügyi cégekre. Ezt egy önkormányzat nem tudja egyedül megoldani. 
Sajnos most nem tudjuk, hogy mi az a megoldás, amit a szivattyúzáson kívül ebben a pillanatban meg 
lehetne tenni, hogy ez a belvíz eltűnjön innen végérvényesen. Nem hiszem, hogy valakinek van erre 
vonatkozóan megoldási javaslata.  
 
Vella Zoltán beruházási és műszaki osztályvezető: Polgármester asszonyt és országgyűlési 
képviselő urat annyiban tudom kiegészíteni, és megpróbálom nagyon egyszerűen elmagyarázni a 
belvízproblémát. 3 területre koncentrál az önkormányzat. Az első és legfontosabb, amit Önök is 
vélelmeznek, a szennyvíztisztító telep. A telep rendezése folyamatban van, a korszerűsítése az első és 
legfontosabb lépés.  
 
Vincze Józsefné dunavarsányi lakos: De az még 3 év, nem? 
 
Vella Zoltán beruházási és műszaki osztályvezető: Ez egy közel 3 milliárdos beruházás, ahol 
nemcsak a beruházási összeget nyertük meg, hanem most már elmondható, hogy nagy valószínűséggel 
az önerőt is meg fogjuk nyerni. Ez a program tartalmazni fog egy teljesen új, XXI. századnak 
megfelelő technológiát, illetve a legfontosabb, hogy a tisztított szennyvizet el fogjuk tudni vezetni a 
Duna-Tisza Csatornába. Ez egy tudatos vízgazdálkodás az országban. Sajnos – Önök is tapasztalhatják 
– hogy eléggé megváltoztak az időjárási viszonyok, eltolódtak a csapadékvíz lehullási számok, de 
nemcsak az évszakokhoz viszonyítva, hanem országon belül is torzult ez a csapadékmennyiség. 
Elmondható, hogy a folyóvizeinkhez közel eső területeken sokkal nagyobb mennyiségű csapadék esik 
le, mint régebben, és mint mondjuk a Homokhátság területére. A Homokhátság területén a 
szakemberek állítása szerint egyre nagyobb volumenű sivatagosodási folyamat tapasztalható. Egy 
tudatos vízgazdálkodásnak köszönhetően a cél az, hogy ami az országban víz keletkezik, és amit 
kutakból kiemelünk rétegvizeket, azokat ne engedjük bele a folyóvizekbe, hogy ne hagyják el az 
országot, hanem azokra a helyekre vezessük el, ahol egyre kevesebb a csapadék mennyisége. A mi 
esetünkben Dunavarsány, Dunaharaszti, Kiskunlacháza és Alsónémedi tisztított szennyvizeit szedik 
össze és a felső Homokhátság területén kívánják elhelyezni a szakemberek. Ez az első és legfontosabb 
feladat, ehhez kellett nekünk 3 milliárd forint az Állam, illetve az EU segítségével.  
A második dolog, hogy Dunavarsány területén II. fokú belvízvédelmi készültség van ugyanúgy, mint a 
környező települések döntő többségében. Olyan helyeken is, ahol nincs szennyvíztisztító telep. 
Dunavarsány esetén ez ennyit jelent, hogy minimálisan 4 kolléga van 24 órás szolgálatban, egy 
gépjárművel és több szivattyúval. A megadott telefonszámokon lehet hívni őket, és egy órán belül kint 
vannak a helyszínen.  
A harmadik terület pedig, amit polgármester asszony is mondott, hogy várhatóan az év második 
felében az önkormányzat elkészít egy vízkár-elhárítási tervet. Sajnos ez sem 2 forint, hanem 
Dunavarsány esetében közel 10 millió forintba fog kerülni. Dunavarsány teljes területe felül lesz 
vizsgálva mind csapadékvíz, mind belvíz, mind pedig talajvíz tekintetében. Régebben meglévő 
csatornák, átereszek, vizes árkok, szikkasztóárkok felmérése meg fog történni. Az országos hálózatba 
való illesztésbe nagy segítséget fog jelenteni számunkra ez a terv. A 80-as években a gazdálkodók még 
nem szántották be ezeket a területeket, és a környező folyóvizekbe el tudták vezetni a megjelenő 
talajvizeket. Sajnos az történt, hogy nemcsak, hogy betemették ezeket az árkokat, hanem a mélyebben 
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fekvő településrészek is beépítésre kerültek, nemcsak Dunavarsányban, hanem sok más településen is. 
Ha elkészül a terv, akkor ún. vízjogi létesítési engedélyt kell, hogy kapjunk a megvalósításra a vízügyi 
hatóságoktól, és az engedélyben szereplő konklúziót meg kell valósítani. A megvalósításban szerintem 
segítséget kell nyújtani az állami szerveknek, illetve a gazdáknak. Dunavarsány esetében én úgy 
gondolom, hogy ez meg fogja haladni a 2-300 millió forintot is, hogy a régi átereszek, csatornák vissza 
legyenek állítva. 2004-2005-ben az akkori közmeghallgatáson ugyanilyen indulatok voltak a 
talajvizekkel kapcsolatban, csak akkor pont ellenkező irányból, mert akkor az volt a konklúzió, hogy a 
környék összes bányáit be kell zárni, mert hogy a bányák miatt csökken a talajvíz. Mert akkor a 
kutakból folyamatosan tűntek el a vizek, repedtek a pincés épületek. Vagy 2006-ban egy egész ország 
féltette a Balatont, hogy ki fog száradni. Jelentem Önöknek, múlt héten kiöntött a Balaton, és az elmúlt 
években többször ki kellett nyitni a Sión a zsilipet, mert olyan magas volt a vízállás. 2005-2006-ban 
pontosan ennyi tisztított szennyvizet juttatott ki a szennyvíztelep, mint most.  
 
Dunavarsányi lakos II.: Pontosan mennyit?  
 
Vella Zoltán beruházási és műszaki osztályvezető: Közel 800 ezer köbméteres évi teljesítménye van 
a telepnek. Ez az öntözőterületi kapacitásunknak pont az 50 %-a. Tehát alulterhelt a szennyvíztisztító 
telep. 6500 köbméter/nap a telep kapacitása, de nem folyik be 2500 köbméter a 6 településről. Az 
elhelyező területünk 2 helyen van; Dunavarsányban egy ún. gyökérzónás öntözőterület, ide télen, 
nyáron folyamatosan lehet kijuttatni a tisztított szennyvizet. Ez 18+10 hektár. Ezen kívül Taksonyban 
van 220 hektáros öntözőterület, de ezt a területet csak a vegetációs időszakban lehet használni, ún. 
permetezős-locsolós öntözéssel. Tehát március 15-étől november 15-éig lehet igénybe venni a taksonyi 
területeket, azzal a feltétellel, hogy folyamatosan figyelembe kell venni a mezőgazdasági feltételeket.  
/Elmagyarázza a génmanipulált nyárfa telepítés célját és használatát, és a csapadékvíz lehullásának 
időbeni eltorzulását./ Igazuk van, a tisztított szennyvíz elszállítására Dunavarsány területéről várni kell 
még 2 évet, de végre sikerült a vízügyi hatóságoknál elérnünk, hogy ez meg fog történni.  
 
Dunavarsányi lakos II.: Azt mondta, hogy most napi 2500 köbméter vizet locsolnak ki 28 hektárnyi 
területre.  
 
Vella Zoltán beruházási és műszaki osztályvezető: 6500 a befogadóképessége a telepnek, és 2300 
köbméter érkezik be naponta.  
 
Dunavarsányi lakos II.: Én úgy számolom, hogy 28 hektár az ugye 280 ezer négyzetméter, és ha a 
naponta beérkező és megtisztított szennyvíz 2500 köbméter, az éves szinten kb. egymillió köbméter. 
Akkor a 28 hektár mindegyik négyzetmétere kap éves szinten majdnem 4 méteres vízoszlopot. És az a 
szakvélemény, hogy ez nem emeli meg a kb. 3-400 méterre lévő telkek alatti földben a talajvizet.  
 
Vella Zoltán beruházási és műszaki osztályvezető: Annyit tudok ezzel kapcsolatban elmondani, 
hogy a 2011-es évben, pont a rendkívül csapadékos időjárás következtében a szennyvízteleppel 
szemben elindult egy tényfeltárási eljárás, amit egy beavatkozási terv kötelem szüntetett meg. Ebben 
az eljárásban vizsgálták a kollégák a vizek mozgását. A kollégák elmondásira és tapasztalataira 
hagyatkozva azt tudom mondani, hogy a matematika szabályai szerint, amit elmondott, az pontosan 
így van, de a természet szabályai szerint nem feltétlenül. A vizek nem csak és kizárólag az Önök 
irányába mozognak.  
 
Dunavarsányi lakos II.: Itt nincs vízzáró réteg?  
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Vella Zoltán beruházási és műszaki osztályvezető: Erre mondta polgármester asszony is, hogy igen, 
biztos befolyásolja az Önök pincéjében lévő mennyiséget is, de nem olyan nagy százalékban, mint 
amennyit gondolnak. De higgyék el, a természet erőit ilyen nagymértékben nem tudjuk befolyásolni. 
Önök nem emlékezhetnek, és természetesen én sem, de itt, ahol most állunk, a 40-es, 50-es években 
víz volt. Itt közel 4 méteres töltésen állunk. A Hivatalt a tavalyi évben építette az önkormányzat. 4 
méter mély, 60 db cölöpön áll az épület. Az Árpád Fejedelem Általános Iskola területén régen egy 
komplett tó volt, és az Önök területén is. Az Önök területe egy 90-es években felparcellázott terület. 
Mindenki úgy gondolta akkor, hogy ezek a vizek eltűntek. Sajnos tévedtek. És tudomásul kell venni, 
hogy a csapadékvíz mennyisége országon belül is torzult, változott. Jelenten Önöknek, hogy nem 
egész két hónapon belül közel 3 évszaknak megfelelő mennyiségű eső hullott le. Nem tudok Önöknek 
mit mondani, csak amit már elmondtam, azt a három területet jelölte meg az önkormányzat. 
/Nyomatékosításképpen megismétli a 3 területen végzendő intézkedési terveket és folyamatokat, 
jelenleg végzett intézkedéseket, anyagi vonzatokat, távlati terveket./ Abban igazuk van, hogy a 
szennyvíztelepi kilocsolás valamilyen mértékben hozzájárul a talajvíz magasságához, de nem olyan 
mértékben, ahogy Önök gondolják, biztos, hogy nem 80 cm-rel, hanem annak kb. 5 %-ával.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen, szerintem kimerítő válaszokat kaptunk. 
Kérdés volt, hogy miért nem lehet Erőspusztára bemenni. Igen, lezártuk az erőspusztai utat. Jelen 
pillanatban nem tudjuk megjavítani, mert vannak olyan területek, amelyek totálisan víz alatt állnak. A 
lyukak akkorák, hogy nem vállalhatjuk fel magunkra, hogy oda bemennek autók és tengelytörésük 
lesz.  
 
Bathó Károly dunavarsányi lakos: Mitől lett ott lyuk? Én megmondom neked.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: 5 évvel ezelőtt azért tettük oda a gátat, hogy ne folyjék oda a 
víz. A gát nagyon sokat megvéd, és hihetetlen számomra, hogy még azt a nagy vízmennyiséget is 
megfogja. Sajnos itt-ott szivárog, és vannak területek, ahol óriási nagy tócsában áll a víz. Alatta óriási 
lyukak vannak, félelmetes oda autóval kimenni. Ezt muszáj volt ott lezárni.  
Víz van, és lesz is. A szennyvíztelep itt van, nem tudjuk elvinni, 6 település szennyvize ide érkezik be. 
Nem fogja megoldani a világ a számunkra. Az Önök szennyvízelvezetése a lakásukból is megoldott. 
Nem fog az Állam nekünk olyan konstrukciót kitalálni, se a mi pénztárcánk nem fogja elbírni, hogy 
egy teljesen új szennyvíztelepet építsünk a 6 településnek, nem tudom hova. Hova javasolnák tenni, 
kérdezem én? Mert innen 35 km-re az én szülőfalumban ugyanilyen víz van, mint itt, minden 
pincében, sőt, még az utakon is áll a víz, pedig ott nincs szennyvíztelep. Mondják meg, hogy hol lenne 
ideális helye ennek a szennyvíztelepnek, ahova az Önök szennyvize a WC-ből elvezetődhetne. Mert 
mindenki okos ebben a dologban, és utólag mindenki mondja, hogy mit kellett volna csinálni. Nem 
tudunk többet tenni. A lehetőségeinkhez képest, az anyagi erőnkhöz képest mindent megpróbálunk, és 
keressük a megoldásokat, hogy Önöknek minél kevesebb problémájuk legyen. De azt kell, hogy 
mondjam, hogy a város legalább 80 %-ában nem jelenség a belvíz. Olyan területeken jelenség, ahol 50 
éve is volt víz. Most sajnos visszatért. De jelzem, nem rázzuk le magunkról ezt a problémát, keressük a 
megoldást, és ez több tízmillió forintunkba fog kerülni. 24 órás szolgálatban vannak a 
belvízvédelemben, 4 kolléga folyamatosan. Számolják ki, hogy mennyi az ő bérük költsége.  
 
Bathó Károly dunavarsányi lakos: A boltban két szivattyú ment non-stop, hogy legalább szinten 
tudjuk tartani a vizet, hogy a kazánok ne menjenek tönkre. Ezt minden évben így kell csinálni.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Pontosan ezt mondom, hogy ez mennyi pénzbe kerül.  
 
Bathó Károly dunavarsányi lakos: Nekem kerül pénzbe. Mert ő kijön, kiszippantja, 4 óra múlva 
megint ott a víz. Ott fagyoskodunk, se begyújtani nem tudok, se semmit.  
 
 
 



19 

Gergőné Varga Tünde polgármester: Elnézést, de én nem tudom megoldani az összes ház 
problémáját. Mi lenne a teendőm? Építsek mindenkinek házat? Ha Önök itt állnának, az én helyemben 
mit tudnának ígérni a lakosoknak? Mert nem tudom, hogy mit kellene még tennem.  
 
Bathó Károly dunavarsányi lakos: Nagyon sok helyen a pincében van a gázkazán, és megkapták rá 
az engedélyt.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Tudom, hogy megkapta. Éppen erről beszéltünk, hogy ha 20 
évvel ezelőtt valaki azt mondta volna, hogy nem adom meg az engedélyt pinceépítésre, akkor 
mélységesen fel lettek volna háborodva, hogy nem engedélyezik a pincét. Elhitték volna, hogy 20 év 
múlva víz lesz? Most hiába keressük a felelőst. Most akkor valószínű nyilvános akasztásra kell vinni 
azt, aki akkor kiadta az engedélyt. De nem tudom ki adta ki, elnézést.  
 
Dunavarsányi lakos II. Meg kell fizetni a keletkezett károkat.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Erre nincs lehetőségünk. A károkat sem tudjuk pontosan 
felmérni, hogy melyeket okozta a víz, és melyeket nem. Valószínű, hogy az lenne a kérés, hogy 
vegyük meg a házukat és építsünk újat. Ezt nem tudjuk. És kérem, tessék most már a neveket is 
bemondani, mert bekiabálásos módszerrel megy a beszélgetés. És kérem, hogy konkrét kérdést 
tessenek felvetni, és csak arra vonatkozóan, ami még itt nem hangzott el. Mert ebben a témában csak 
ugyanazt tudjuk mondani, amit eddig elmondtunk, mert nem tudunk mást elmondani. A segítség 
részünkről megvan, a terveinket elmondtuk, többet erről nem tudunk mondani.  
 
Jagódi Katalin dunavarsányi lakos: Olyan házat sikerült megvennem, egyébként éppen egyik 
kolléganőjüktől, aki elhallgatta, hogy talajvíz van a házban. Nekem a pincében van a kazán, és a 
gázóra. Ha én azt szeretném úgy átalakítani, hogy biztonságosan használni lehessen, és télen fűthessek, 
akkor nekem az jelentős pénzembe kerül. Azt szeretném megkérdezni, hogy mikorra várható 
bármilyen szintű megoldás, hogy én most milliókat öljek-e bele abba a házba, vagy 2-3 év múlva ez 
kicsi probléma lesz, és nem kell 2-3 millió forintot ráköltenem az átalakíttatásra.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Volt, aki megkérdezte tőlem, hogy temesse-e be a pincéjét. 
Elnézést kérek, de én nem tudom megmondani. Azt sem tudom megmondani 100 % biztonsággal, és 
megígérni, hogy 3 év múlva itt nem lesz belvíz. Azt valószínűsítem, hogy 3 év múlva a telep meg fog 
újulni, és el fogjuk tudni vezetni máshova is a tisztított szennyvizet. De ezek nem rajtunk múló dolgok. 
Mert az egyéb terveket, amelyeket 2016-ra elterveztünk, azt mondhatom, hogy meg fognak valósulni, 
mert ezek a mi költségvetésünket fogják terhelni, és a bevételeinket látva azt tudom mondani, hogy 
meg fogjuk valósítani. De ami nem rajtunk múlik, amiben én nem tudok intézkedni, nem tudok 
elmenni egy vezetőhöz, egy miniszterhez, arra én 100 %-os ígéretet nem tudok tenni, és nem tudok 
benne állást foglalni, mint ahogy nem tudok a Budapest-Kelebia vasútvonal ügyéhez hozzászólni, és 
semmit ígérni. És bocsánat, de nem tudom, hogy mi lesz jövőre, fogalmam nincs, hogy lesz-e belvíz. 
De hogy a szennyvíztelep itt lesz, és jövőre ugyanezen a módon fog működni, azt biztosan tudom.  
 
Bathó Károly dunavarsányi lakos: Bocsánat, azt mondtad, hogy 3 év múlva ki lesz vezetve innen a 
tisztított szennyvíz. Valami akkor itt nincs rendben.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A tervnek nem is kis része az, hogy a DTCS-ig egy elvezető 
csatornát fognak létesíteni. De az egy téves tudás, mert ez a telep mindig is arra készült, és így kapott 
állami támogatást, hogy a tisztított szennyvizet a környező öntözőterületekre, mezőgazdasági 
területekre fogja kilocsolni. Ez mindig így volt, és ez a telep nem máshogy lett megépítve. A 
lehetősége meglesz a telepnek, hogy a DTCS-be kerüljön a vize, de megkockáztatom, hogy nem a 100 
% tisztított szennyvízmennyiség lesz elvezetve oda.  
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Jagódi Katalin dunavarsányi lakos: Nyáron nem muszáj elvezetni, csak télen.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Pontosan. Igenis lesz olyan időszak, amikor el kell vezetni.  
 
Jagódi Katalin dunavarsányi lakos: Még egy kérdésem van. Hogy ami új üzem lesz a kanyarban, 
annak lesz-e bármilyen szaghatása?  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Nem lesz. Ki lehet menni a GKU-ba, Taksonyba, ugyanezt a 
tevékenységet végzik, nincs semmiféle szaghatása. Hozott gumitáblákból préselik ki ezeket a bizonyos 
tömítő anyagokat, nem is olyan magas hőfokon.  
 
Jagódi Katalin dunavarsányi lakos: Nagyon örülök, hogy az utak meg lettek csinálva, de ennek 
következtében az autósok sokkal kényelmesebben tudnak száguldozni, és a kerékpáros közlekedés 
nagyon veszélyessé vált. Az összes útfelújítás az autósoknak készül, és a járdák, és a 
csapadékszikkasztó árkok is úgy készültek, hogy most már sokkal nehezebb lesz kerékpárutakat 
építeni. Én Mohácsról származom, és ott már 20 évvel ezelőtt is olyan kerékpárutak voltak, hogy még 
a környező településeket is összekötötték. Nem csak városon belül biztosították a lehetőséget. 
Mondjuk Nagyvarsány és Kisvarsány viszonylatában, vagy Délegyháza-Taksony viszonylatában is 
indokoltak lennének a kerékpárutak, itt meg különösen. Én visszajöttem a kisgyerekemmel, és 
döbbenten tapasztaltam, hogy itt nem lehet kerékpározni normálisan, kisgyerekkel meg főleg nem. 
Most már a Vasút soron nagyon szép lett a járda, csak közben a gyerek megnőtt, de ott legalább 
tudtunk volna a kicsivel kerékpározni. Tudom, hogy ez egy város, de igazából a falusi jellegét szereti 
mindenki, de ez nagyon nagy hátrány, hogy igazából csak az autósoknak készült minden. Nem tudom, 
hogy a testületben hányan gondoltak a kerékpárosokra, mert ez minden kampányban elhangzik.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Most benne van a Képviselő-testület gazdasági tervében. A 
tervek elkészíttetése benne van a 2016-os tervekben. Egy kétirányú bicikliútról vannak elképzelések. 
Kisvarsány-Nagyvarsány viszonylatában első körben. Lehet, hogy ha 20 évvel ezelőtt költött volna 
erre az önkormányzat, akkor könnyebb lett volna, mert most tudni kell, hogy a kerékpárút 
magánföldeken is keresztülmenne. Tehát előtte a tulajdonos gazdákkal egyeztetni kell. Biztos vagyok 
benne, hogy nem fogják tálcán átnyújtani nekünk ezeket a földrészeket, hanem súlyos pénzeket kell 
majd fizetnie az önkormányzatnak. Biztos, hogy sokkal bonyolultabb lesz, mint lett volna 20 évvel 
ezelőtt, de mint mondtam, 20 éve még egészen más dolgok foglalkoztatták az embereket. De a 
kerékpárút fontos, ezzel egyetértünk, ezért is van betervezve. De a megépítésének is nagyon szigorú 
előírásai és szabályai vannak, és biztos, hogy ezeknek a szabályoknak megfelelően fog létrejönni úgy, 
hogy a kerékpárosok védelmet élvezhessenek. Remélem, hogy a ciklus végére, ha nem is egész 
Dunavarsányt fogja behálózni a kerékpárút, de ez a folyamat mindenképpen elkezdődik, és lesznek 
kerékpárutas szakaszok.  
 
Vincze Józsefné dunavarsányi lakos: Én a Vörösmarty utcából járok gyalog a buszig, ezért ott 
megyek az erdő mellett. És ott az erdőnél se egy közvilágítás, se semmi nincs, és hatszázezer kocsi jár. 
Oda legalább egy lámpát nem lehetne tenni?  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ahol a busz megy ki az egészségház felé? Az a Búza utca.  
 
Vella Zoltán beruházási és műszaki osztályvezető: A hölgy arról az utcáról beszél, ami a 
Vörösmartyt összeköti a Habitat utcával. A Búza utcának azon a szakaszán, ahol a tömegközlekedés 
történik, ott járda van, a Bajcsy Zs. utcától egészen a Vasút sorig. Ott járda van, és közvilágítási 
hálózat van. Tény és való, hogy összefüggő közvilágítási hálózat a Búza utcától a Bajcsy Zs. utcáig 
nincs. Viszont minden utca végén – Széchenyi, Baross, Petőfi – a lámpák ki vannak fordítva a Búza 
utca irányába. Az Dunavarsány külterületi útja, és járda sincs. Annyi történt az elmúlt években, hogy 
aszfaltos burkolatot kapott.  
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Vincze Józsefné dunavarsányi lakos: 600-zal mennek ott a kocsik, és hát gyalogosan, ott a 
sötétben… Azért kérdem, hogy nem lehetne-e oda egy lámpát tenni? 
 
Vella Zoltán beruházási és műszaki osztályvezető: Minden évben történik kisebb-nagyobb 
közvilágítási korszerűsítés Dunavarsányban. Ebben az évben is fog, mint ahogy polgármester asszony 
is elmondta, ahogy az ELMÜ bürokratikus kerekei forognak. Ebben az évben az Attila utcában lesz 
világításbővítés. És már ott tartunk, hogy a Levegő Munkacsoport jelezte nem olyan régen számunkra, 
hogy most már Dunavarsány területén is mérhető módon megvalósul a fényszennyezés, az 
elektroszmog. A megengedett luxmennyiséget már 20-25 %-kal túllépte a város. Ettől függetlenül még 
vannak olyan területek, mint pl. a Búza utca, amire lakás nem nyílik, ott nincs közvilágítás. Azon a 
szakaszán, ahol a busz jár, ott van közvilágítás és járda is. Illetve a Vörösmarty és Bajcsy utca végén 
van 1-1 ikerház, ami oda nyílik, de oda már tettünk ki lámpát.  
 
Király Edit dunavarsányi lakos: Nekem nem fontos, hogy most megválaszolják a kérdéseimet, a 
következő közmeghallgatásig, vagy jövő évig ráérnek válaszolni, csak tessék feljegyezni a kéréseimet.  
Már 20 éve mondom, és most is azzal kezdem: házszámok. Mert ez még a mai napig nem oldódott 
meg. Nagyon szépen kérem. Tudom, hogy nem kell mindenhova, de ahova igen, oda jó lenne, ha ki 
lenne téve.  
A focipályánál hatalmas tócsa van. Állandóan áll a víz. Nem lehet egymással szemben közlekedni az 
autóknak, vagy csak úgy, hogy belehasítok a vízbe, és akkor, aki a járdán megy, azt jól lefröcskölöm. 
Oda kellene valami árkot, vagy valamit kitalálni.  
A Dózsa és a Damjanich utcában kérnék tisztelettel, de főleg a Damjanichba egy járdát. Amikor 
temetés van, és az emberek elindulnak kifelé, nem tudnak normálisan, kulturáltan végigmenni, mert az 
autók előtt kell szöcskézni. Jó lenne, ha legalább az egyik oldalon lenne járda.  
A temetővel kapcsolatban annyi lenne a kérésem, hogy ott van az a szépséges leégett bodega. Nem 
igaz, hogy nem lehetett volna már lebontani ennyi idő alatt. Kérem szépen azt onnan elpucoltatni, és 
valamit kitalálni azzal a lakókocsival, mert majdhogynem úgy néz ki, hogy most akkor a temetőben 
lakok, vagy a halottas lakik ott, vagy ki lakik ott? Az valami borzadályul néz ki, és most ott névnapot 
tartunk, meg bulizunk, közben meg temetés van…hát, szóval…magyarul mondtam, úgy tessék érteni, 
ahogy én beszélek. Ha ezt eltakarítanák, azt megköszönném.  
Kérnék szépen a temetőhöz még egy nagykaput, méghozzá hátrafelé, mert újabban az a módi, hogy 
szerdán és szombaton van nyitva a temető nagykapuja, és nekem rossz a lábam és csak kocsival tudok 
a temetőbe bemenni, és nem vagyok egyedül, mert sok idős van. Ha temetés van, akkor nem nyitják ki 
a nagykaput. Nem lehet megközelíteni azon a napon a temető belsejét. Viszont, ha lejjebb csinálnának 
nagykaput, mert nagyon sokaknak úgymond már hátul van a hozzátartozója, akkor nem lenne 
probléma, ha itt elől becsuknák. Sajnos nem nagyon nézték jó szemmel, hogy pl. a párom búcsúztatóját 
a katolikus templomban tartottuk. De azért tartja ott az ember, mert oda kulturáltan be lehet menni, és 
helyet lehet foglalni. És mivel többnyire idős emberek halnak meg, azoknak sok az idős hozzátartozója 
is, ezért nyilvánvaló, hogy kinn a halottasháznál fél órákat, vagy órákat ácsorogni nem tudnak sokan. 
Ezért az esőtető alá, ha elhelyeznének még néhány padot, az nagyon jó lenne. Hogy az ember, mikor 
elmegy egy temetésre, akkor le tudjon ülni. Mert nyilván nem akar előre menni, és a közeli 
hozzátartozók közé beülni, hanem csak ott részt venni, de nem bír állni.  
Egy banyaklubtag kérését közvetítem, aki szomszédja az öreg iskolának. Azt kéri szépen, hogy jó 
lenne, ha az öreg iskola új részének udvarán legalább egy energiatakarékos égő égne. Mezei Mari 
barátnőm kérte, és igaza van, mert ott tök sötét van. Neki is jó, ha kilát, azoknak is jó, ha ő belát.  
Felírtam még magamnak, bár tudom, hogy nagy port fog kavarni, hogy jó lenne, ha valami központi 
helyre le lehetne rakni ezt a szelektív szeméttárolót. Ha az ember tavaszi, téli, nyári nagytakarítást 
csinál, szeretné kidobálni az üveget, ezt, azt, amazt. Valahova el kéne rakni, de nem tudom, vagy csak 
konténerbe, vagy berakom a kommunális szemetek közé. Nem akarom elhinni, hogy nem lehetne ezt 
valahogy úgy megoldani, hogy ne tegyenek bele döglött kutyát, macskát, dunyhát, meg mit tudom én, 
mit.  
A banyaklubosoknak és nekem személy szerint is régi álmom és vágyam – régen olyan szép volt, aki 
varsányi az tudja – hogy a taksonyi út mentén, végig platánsort ültetni. Ez lehetséges lenne-e? Mert ha 
igen, akkor a banyák ebbe szívesen besegítenének. Régen Nyárfa sornak hívták. És én is csatlakozom a 
kerékpárút támogatókhoz, mert az nagyon jó lenne, ha megvalósulna.  
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Nem sok erdős területe van már Dunavarsánynak, de van egy kis erdős területünk még a Nyúldomb és 
a Pilisi Parkerdő gazdaság temető végi részén, ami most ilyen elvadult állapotban leledzik. Azt rendbe 
kellene szedni, és én oda el tudnám képzelni ezt a felnőtt játszóteret, amiről szó volt. Azt télen-nyáron 
lehetne használni fapados kiülőkkel, szalonnasütőkkel, különböző fajta nyújtókkal, netán egy 
teniszpályával, vagy kis golfpályával. Mert ott legalább még van egy kis ózon.  
Jómagam és mások nevében is még mindig harcolok az öregek napközi otthonáért. Mégpedig a régi 
katonai épületre gondolok, ami eladó, és jó lenne, ha az önkormányzat szemet vetne rá, és 
megvásárolná, és akár a fiataloknak valami jó tábort, akár az időseknek egy jó kis napközbeni 
tevékenységet szervezne oda. Ahova maholnap már a Banyaklub is beköltözhetne. Köszönöm szépen, 
hogy meghallgattak, és szeretném, ha ennek foganatja lenne.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Mivel Edit nem kér mindenre válaszokat, ezért nem is fogok 
mindenre válaszolni.  
A házszámok feltérképezése folyamatban van. Különböző hatóságokkal való egyeztetések vannak még 
hátra.  
A Halász Lajosné utcai tócsával kapcsolatban: most azért áll meg ott sok víz, mert nagyon sok eső 
esik, egyébként pillanatok alatt eltűnik. De vannak még terveink a sportteleppel, ezért megmondom 
őszintén nem engedtem újra fölszedni az egészet, és mondhatnám azt is, hogy a szemben lévő 
épületekből minden víz ki van vezetve az útra, és mindent nekünk kell megoldani. Holott a szemben 
lévő ház teljesen le van betonozva, és az ott képződött esővíznek nincs hova menni, ezért átfolyik oda 
arra a részre. De meg fogjuk oldani, azért vártunk vele, mert tervezzük átépíteni a pályaházat, és akkor 
megváltoznak ott bizonyos dolgok, és majd akkor, azzal együtt megoldjuk a csapadékvíz elvezetést is.  
A temetővel kapcsolatban: Igen, nagyon-nagyon csúnya az a leégett ház, március 30-áig adtunk a 
tulajdonosnak határidőt, hogy elbontsa, illetve újraépítse a virágboltot. A lakókocsi nyilván azért került 
oda, mert abban oldotta meg a virág árusítását. Az is elkerül onnan. A temetővel kapcsolatban nem 
nagyon jöttek pozitív visszajelzések, pedig az új üzemeltető annyi minden szépet csinált ebben a rövid 
időben, hogy értékelnünk kellene. Októbertől van új vállalkozó. 5 évre osztottuk be neki, hogy mit is 
kéne megvalósítania az ő ciklusában, és ő már egy csomó mindent, ami a következő évekre van 
betervezve, megvalósított. Felújította a ravatalozót, kicserélte az ablakokat, ajtót, rendbe tette a 
temetőt. Vágja a gazt, csinálja az utakat, megígérte, hogy padokat fog kihelyezni. Olyan szorgalmasan 
és konstruktívan, velünk megbeszélve dolgozik, hogy szerintem jól döntöttünk, mikor szerződést 
kötöttünk vele. Az, hogy becsukja a nagykaput, az saját hatáskörében van. Egyébként mindenhol van 
hivatalos nyitva tartási ideje a temetőknek. Ez eddig itt nem volt, ő most ezt érvényesítette. Ha a 
temető éppen „zárva” van, akkor nem nyitja ki a nagykaput, de a kiskapun be lehet menni. 
Természetesen, ha valami olyan történik, hogy pl. utánfutóval be kell vinni bármit, akkor lehet a 
gondnoknak szólni, és akkor beengedik az embert. De hogy a nagykapu a hét minden napján, napi 24 
órában nyitva legyen, ez megszűnt. Ezt megbeszélte velünk, de ez az ő kompetenciája. Erre 
vonatkozóan ez az első felvetés, nem hallottunk még ilyet eddig.  
A szelektív hulladékgyűjtéssel kísérleteztünk, de sajnos megbuktunk vele. Szerettük volna, hogy ha ez 
a településen működik, de úgy tűnik, hogy nem nőttünk fel hozzá. A lakosság tényleg minden vackot 
bedobált a szelektív hulladékgyűjtőbe, nem rendeltetésszerűen használta. Ezért ezeket a szigeteket 
felszámoltuk. Viszont működik házhoz menő szelektív hulladékgyűjtés, a műanyagot, és az üveget 
elviszik a házaktól kéthetente, tehát tulajdonképpen még kényelmesebbé is vált így a dolog. Nyilván 
oda kell figyelni, hogy mit tesznek bele, mert nem mindent fogadnak be. Tehát a műanyagok közül a 
pet palackokat viszik el. De szinte bármit elvisznek a fekete kukából, nyilván szerves hulladékot, 
elhullott állatot nem.  
A platánsorral kapcsolatban: Alpolgármester úr a fafelelős nálunk, neki nagy ötletei vannak fák 
telepítésére, ültetésére. Biztos, hogy jól át kell gondolni, hogy hova tudunk telepíteni platánsort, mivel 
azok akkorára nőnek, hogy kihíznak minden utat. Át fogjuk gondolni, de nagyon nehéz mindent 
megoldani, hogy fa is legyen, járda is legyen, árok is legyen, bicikliút is legyen, meg még az autók is 
közlekedjenek. Ehhez 50 méter széles utakat kellene megvalósítani, hogy minden elférjen rajta. De van 
affinitásunk erre, hogy fasorokat telepítsünk.  
Öregek napközi otthonával kapcsolatban: Mint mondottam, az öregek ellátására vannak terveink. A 
katonai területet többször hívtuk, aljegyző asszony beszélt több ízben az illetékesekkel, mindig azt a 
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választ kaptuk, hogy nem eladó. Levelet is írtunk már ez ügyben. Az eladó táblát nem tudom ki tette 
ki, és miért.  
 
Keresztesi Balázs alpolgármester: Fásítást tervezünk. Szeretném tájékoztatni az egybegyűlteket, 
hogy Dunavarsány Város Önkormányzata a tavalyi évben csatlakozott a Fa-Testvér progamhoz, ami 
egészen konkrétan azt jelenti, hogy ahány kisgyermek születik a településen, annyi kis fára, őshonos 
magyar fafajtákra pályázhat az önkormányzat. Tavaly pályáztunk, decemberi hónapban meg is 
érkeztek a kis fák, amik jelen pillanatban a Városgazdálkodási Kft. telephelyén vannak teleltetve, 
elvermelve. Ezek magyar kőrisek. Ezeket szeretnénk tavasszal kiültetni. Több helyszín is a 
gondolatainkban van, pl. a Nagyvarsány-Kisvarsány közötti összekötő szakasz is szóba jöhet. De 
megpróbáljuk megvárni amíg a bicikli utat megterveztetjük. A másik terület a V8-as területe a Nyugati 
lakópark mellett, mert onnan jön be a szél, az eső, a homok. Bízunk benne, hogy ezek a fák 15-20 év 
múlva nagyra meg tudnak nőni, és akkor ezeket felfogják, és nem mellesleg magas nedvszívó 
képességűek. Fogjuk kérni a Banyaklub segítségét, és köszönjük szépen.  
 
Kántor Sztella Nóra dunavarsányi lakos: Az előzőekhez képest szeretnék pozitív hangot megütni. 
Azt vettem észre, hogy a vízzel kapcsolatban egyfajta bűnbakot látnak az emberek az 
önkormányzatban. Szerintem ez a természet hozadéka. Inkább az van, hogy az emberek kétségbe 
esettek, és azt látják, hogy az önkormányzatnak talán van olyan fajta szakértelme, adott esetben tőkéje, 
szakember gárdája, akik tanulmányokat írnak erről, és ideje lenne valamit már ez ügyben csinálni. 
Tavaly is volt erről szó, talán tavaly is el lehetett volna kezdeni ezt a tanulmányírást. Volt róla szó, 
hogy ingatlanvásárlásokon gondolkodik az önkormányzat. Egy ötletet tudnék mondani. Volt nekünk 
régen egy Kft-énk, ahol a szüleim gyümölcstermesztéssel foglalkoztak, és ott láttam, hogy víztározót 
alkalmaztak. Részben a föld alatt, részben a föld fölött volt, szépen ki volt fóliázva. Ha oda 
beleszivattyúzzák a vizet, onnan valószínűleg már nem szivárog vissza a földbe. Az önkormányzat 
akár azt is megtehetné, hogy megvesz egy telket, felépít rá egy ilyen víztározót, ahova bele lehetne 
szivattyúzni a vizet, és nyáron, ha jön a nagy hőhullám, akkor lehet öntözésre használni.  
Szó volt róla, hogy azért nem akarnak árkot a földjük szélére a gazdák, mert hogy ki akarnak használni 
minden területet. Nem tudom, hogy hogyan működik jogilag, de talán írjunk egy rendeletet, hogy 
vízrendezés szükségeltetik, hogy minden egyes földterületnek, kötelező jelleggel, ha kéri az 
önkormányzat, fel kell ajánlani vízelvezető céljára. Nincs mese. Nem tudom, hogy ez jogilag járható-e, 
de érdemes utánajárni.  
A kamerákkal, vandálokkal kapcsolatban elhangzott egy olyan kifejezés, hogy rossz emberek. Biztos, 
hogy volt ebben egyfajta vicc, de ne démonizáljunk senkit, mert oka van annak is, hogy megrongálják 
az adott épületet. Valószínű, hogy arról van szó, hogy ezek az emberek nem érzik úgy, hogy a 
társadalom kellő mértékben foglalkozik velük, és akkor ők sem foglalkoznak a társadalommal, sőt, 
még dögöljön meg a szomszéd tehene is. És bedobok oda egy követ, mert úgysem lesz nekem jobb 
attól, hogy az ott van épségben. Egyébként pedig meg lehetne figyelni, hogy ki az, ha pont odatesszük 
a kamerát. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Mind a 19 buszváróhoz bonyolult lenne.  
 
Kántor Sztella Nóra dunavarsányi lakos: Valószínű. Akkor inkább társadalmi szempontból kell 
ennek nekimenni. A szelektív hulladékhoz még annyit, hogy miért csak a petet viszik el, miért nem 
minden mást is. Mi gyűjtjük, és el kell menni a Spar-hoz, és ott van szelektív hulladékgyűjtő, ott 
dobjuk ki. Van ennek valami oka, hogy miért csak a petet viszik el? Egyébként a szelektív 
hulladékgyűjtést gyerekkorban kell megtanulni, illetve megtanítani a gyerekeknek.  
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Gergőné Varga Tünde polgármester: Bocsánat, hogy ki mertem mondani, hogy rossz emberek, 
azokra, akik kitörik a buszvárók üvegeit. Most visszaszívom, de szívesen elbeszélgetnék a lelkével, ha 
tudnám, hogy ki az, és megkérdezném, hogy mi vitte rá erre a tevékenységre. Tényleg nagyon jólelkű 
Ön, és ne is érje soha az életben olyan dolog, amitől megváltozik a véleménye. Mert tényleg hisz az 
emberekben. Én is hiszek. Tavaly már kevesebb virágot loptak el. Én is hiszem, hogy előbb-utóbb 
megszokja az ember, hogy ha szép körülötte a környezet, akkor az neki jó, és utána az ő portáján, az ő 
lelkében is tisztaság lesz, és úgy gondolja, hogy nem lopom el azt a virágot, hanem otthagyom, mert ez 
szép látvány. Valahol én is ilyen vagyok, hogy bízom az emberek jóságában, de néha elragadtatom 
magam, amikor jövök reggel, és azt látom, hogy bokáig érő üveg van a földön, és nem tudom 
megérteni, hogy miért aggatott az valakinek, hogy szépen nézett ki az a buszváró. Mert, hogy ha ezt 
önkormányzati pénzből kell megjavítani, akkor utána valami másra meg nem fog jutni. Mert ezeket a 
dolgokat mindig így kell felfogni. Sok mindent megcsinál az önkormányzat, és sokszor kötelező 
feladatain felül teljesít, de akkor más területektől vonódik el a pénz. Nyilván az lenne a jó, ha mindig 
olyan dolgokra tudna költeni az önkormányzat, ami az egész város érdekeit szolgálja, és mindenkinek 
a javára van. De néha olyasmire is kell költenie, ami pl. itt elhangzik, és nem az egész város érdeke, 
csak esetleg egy-egy lakóterület, egy-egy szegmens javára van. De próbálunk mindenkin, és mindenen 
segíteni. Amit nem visz el a szelektív hulladékgyűjtő sem, azt évente egyszer, a lomtalanítás keretében 
ki lehet tenni, és akkor elviszik a szemetesek.  
 
Gartner Károly dunavarsányi lakos: Azt szeretném kérdezni, hogy a sportpálya világításának 
átalakítása hogy áll? Mert továbbra is ugyanúgy világít.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Igen, ugyanúgy világít, mert nekem megmagyarázták, hogy 
ennek a sportpályának a lux értéke, mennyisége ugyanakkora, sőt kevesebb, mint egy olvasólámpáé. 
Csak nem mindegy, hogy hova tesszük ezt a luxot. Ki egy pusztaságba, vagy egy zárt lakóterületre.  
 
Gartner Károly dunavarsányi lakos: Menjen a pályára ez a lux, ne a harmadik utcába.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Világos. Meg fogjuk oldani, rajta vagyunk. A vállalkozó 
Olaszországban gyártatja le, az ún. káprázás-gátló rácsokat. Ezek a rácsok fognak felkerülni a pályán a 
reflektorokra.  
 
Gulyás Ferencné dunavarsányi lakos: Azt szeretném kérdezni, hogy van-e az önkormányzatnak 
szolgálati lakása, amit lehetne bérelni?  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Sajnos ilyen önkormányzati bérlakással nem rendelkezik az 
önkormányzatunk.  
 
Gulyás Ferencné dunavarsányi lakos: És egy híd sincs, hogyha kitesznek, akkor alá tudjak menni?  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Nem volt még ilyen helyzetünk. A hajléktalanság is előkerült a 
közmeghallgatás elején, de jelentem, nincs a városban hajléktalan ember. Ilyen jellegű felvetés, kérés 
még nem jött elő. Lehet, hogy ezen is előbb-utóbb elgondolkodunk, de ebben a pillanatban nincs ilyen 
gondolata az önkormányzatnak.  
 
Kántor Sztella Nóra dunavarsányi lakos: Mi a víz mellett lakunk, és szoktuk látni, hogy tele van 
növényi részekkel, fahulladékkal. Ezért arra gondoltunk, nem tudom mennyire reális, hogy volt 
korábban szó tűzifa programról. Itt meg fa van a vízben. Akinek kell tűzifa, az kötelekkel, csigákkal 
húzza ki a fákat, és hazavihetné magának feldarabolni és kiszárítani. Ha kiszáradt, el lehet tüzelni.  
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Gergőné Varga Tünde polgármester: Igazából a Duna-part nem a miénk. Nem lehet ott bármilyen 
tevékenységet csinálni, még akkor sem, ha ezzel hasznára lehetek a víznek is. Erre törvények, 
rendeletek, egyéb szabályozások vannak. Most, hogy próbálunk majd a Duna-parton egy sétányt, 
játszóteret kialakítani, ehhez is millió engedély beszerzésére lesz szükség. És ahogy elgondolom, hogy 
levezénylem az embereket a Dunához, hogy ott a fáját megkeresheti, ez is murisnak tűnik, mert ha 
nagyritkán ilyen helyzet van, hogy tűzifát tudunk adni, akkor felvágva, felkockázva kell átadni, mert 
elvárják az emberek. Még érte jönni sem képesek, mert tavaly volt ilyen, hogy a Városgazdálkodási 
Kft. telephelyén volt fa, és jöhettek volna érte az emberek, és a vége az volt, hogy nekünk kellett 
összevágatni szinte gyújtós nagyságúra, és odavinni a házához lepakolni. Tehát, köszönjük szépen ezt 
nem szeretnénk megoldani többet, mindenki oldja meg a fáját, ebben nem szeretnénk többet segíteni.  
 
Jagódi Katalin dunavarsányi lakos: Ahogy jövünk be Varsányba a körforgalom felől, annyi a 
kiszáradt fa, és annyira csúnyák azok ott. Arra az önkormányzatnak semmi lehetősége nincs, hogy 
eltakarítsa azokat?  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Természetvédelmi terület.  
 
Jagódi Katalin dunavarsányi lakos: Te jó Isten! Hát, annyira ronda, hogy borzasztó. Gondozatlan.  
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: De annyi madár van most ott, igaz, hogy vízimadarak, de 
hátha egyszer felrepülnek a fákra, és odafészkelnek. Köszönöm szépen mindenkinek a megjelenést, és 
a kérdéseket, további szép estét és jó éjszakát kívánok, a közmeghallgatást bezárom.  
 
A jegyzőkönyv 2021 órakor lezárásra kerül. 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 
 

Gergőné Varga Tünde       dr. Szilágyi Ákos 
      polgármester                jegyző 

 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles: 
 
 
 
 
 
 

Kun László         Surányi Tibor 
  képviselő             képviselő 


